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La present acta, una vegada aprovada pel Ple, es publica en la web d'aquest Ajuntament de manera íntegra, 

sense cap mena de restricció i d'accés/consulta oberta en internet. L'eventual presència de dades personals o 

informació que identifique o que pot fer identificables persones físiques, queda omesa o substituïda per ***, 

llevat que concórrega alguna base jurídica que legitime el seu tracte, conforme estableix l'article 6 del 

Reglament Europeu de Protecció de Dades 2016/679 (RGPD) i l'art. 8 de la Llei orgànica 3/2018, de 5 de 

desembre, de Protecció de Dades Personals i garantia dels drets digitals. 

 

ACTA NÚM. 15/2024 

 

ACTA DEL PLE EXTRAORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL, 

CELEBRAT EL DIA DE VINT-I-NOU DE DOS MIL VINT-I-QUATRE 

 

A la ciutat de Sagunt, el dia vint-i-nou d’octubre de dos mil vint-i-quatre, a les 18 hores, 

es reuneixen a la Sala de Sessions de la Casa Consistorial, sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. 

Alcalde, Sr. Darío Moreno Lerga, els següents regidors i regidores: 

Sra. María José Carrera Garriga 

Sr. Javier Raro Gualda 

Sra. Nuria Afra Carbó Dolz 

Sr. Raúl Palmero Plumed 

Sra. Ana Mª Quesada Arias 

Sr. Jorge Vidal Miguel 

Sra. Natalia Antonino Soria 

Sr. Francisco Javier Timón Saura 

Sra. Patricia Sánchez Mínguez 

Sr. Antonio Iborra Torres 

Sra. María Rubio Marcos 

Sra. María Isabel Sáez Martínez 

Sr. Joaquín Catalán Núñez 

Sra. Eva Mª Cayuela Medina 

Sra. Sara Cañada Rus 

Sr. Antonino Muñoz Ruiz 

Sr. Manuel González Sánchez 

Sr. Juan Antonio Guillén Juliá 

Sra. Lidia Sánchez Valls 

Sr. Alejandro Vila Polo 

Sr. José Tomás Serrano Fenollosa 

Sr. Josep Maria Gil Alcamí 

Sra. Maria Josep Picó Garcés 

Sr. Roberto Rovira Puente 

 

 Assistits del secretari general, Sr. Emilio Olmos Gimeno, i de l’interventor, Sr. Sergio 

Pascual Miralles, a fi de realitzar sessió ordinària del Ple de la corporació, en primera 

convocatòria. 

  

 Es fa constar que la Sra. Picó abandona la sessió a les 21 hores. 

 

 La Presidència obri l’acte i, vist que tots han sigut convocats en legal forma i que hi ha 

prou quòrum, s’examinen els assumptes que tot seguit es relacionen i que han estat a disposició 

de les persones convocades a aquest Ple des de la data de la convocatòria. 

 

P R I M E R A   P A R T:  PART RESOLUTÒRIA 

 

1 DEBAT DE POLÍTICA GENERAL MUNICIPAL 
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Pren la paraula en primer lloc el Sr. Alcalde, el qual dona la benvinguda als companys 

de la corporació municipal, a les persones que segueixen el Ple des del canal en línia, a veïns i 

veïnes, al primer debat de política general municipal d’aquesta legislatura i diu: 

“Que es tracta d’un acte fonamental per a garantir la transparència i la qualitat 

democràtica del nostre municipi. Un debat que es va celebrar, per primera vegada, fa 15 anys, 

i que ha sigut crònica viva de la transformació de la nostra ciutat. 

 Curiosament, aquell any vaig travessar per primera vegada les portes del Palau 

Municipal en què ens trobem hui. Era juliol de 2009 i, gràcies a una beca, vaig poder tindre una 

primera experiència laboral en aquesta casa a la qual tant de respecte tinc. Eren temps incerts, 

a causa de la crisi financera de 2008, d’origen global però amb un impacte desolador a Espanya 

i a la nostra ciutat. 

La bombolla financera i l’especulació immobiliària van tindre un efecte molt important 

sobre l’economia de les famílies. Una situació que no va fer més que agreujar-se amb les 

polítiques austeres de retallades del Govern del moment. Milers de joves, com jo, ens vam 

introduir al mercat laboral amb les pitjors perspectives possibles. Però amb l’esperança que fer 

les coses d’una altra manera era possible. 

De fet, si alguna cosa vam aprendre del tancament d’Alts Forns, fa ara 40 anys, és que, 

des de la unitat, podem aconseguir grans coses. L’esperit de lluita i de superació que es va 

demostrar aquells dies ha passat a definir-nos com a col·lectivitat. I, gràcies a eixe impuls, hem 

aconseguit insuflar-nos autoestima com a ciutat i transformar l’energia latent en un motor de 

canvi. 

En l’anterior legislatura comencem a cultivar la llavor que hui ja creix i que, si 

continuem regant, es convertirà en un arbre gran i fort. La ciutat de hui és millor que la d’ahir. 

I la de demà, sens dubte, serà millor que la de hui. 

Fa unes setmanes, llegia un article en la premsa que parlava de com les polítiques del 

catastrofisme i de la por arriben a traspassar-nos. Les nostres expectatives són més negatives 

que mai abans, a pesar que totes les dades, quant a desenvolupament, economia o seguretat, 

apunten a una millora substancial respecte els últims 20 anys. 

Per això, hui, vull demanar-vos que no ens deixem portar pel pessimisme. Que 

reconeguem amb humilitat tot el que ens queda per a fer. Però també amb orgull tot el que hem 

aconseguit. Que mirem cap al futur amb il·lusió i esperança. 

La nostra ciutat, en data de hui, creix com no ho ha fet mai abans. Alguns exemples que 

puc donar-vos: 

- Tenim la dada d’atur més baixa des de fa 16 anys, 

- i 200 persones menys en atur que fa, justament un any, malgrat haver crescut en 

població. 

Més enllà d’una gràfica sobre el paper, aquestes dades són la prova del dinamisme en el 

mercat laboral de la nostra ciutat. L’exemple que, malgrat haver passat un període molt difícil, 

a causa de la COVID-19, no sols ens hem recuperat, sinó que hem millorat la situació que 

teníem abans de la pandèmia. 

Això és innegable, com també ho és el fet que aquestes dades tenen un impacte molt 

important sobre la vida del nostre veïnat. De la incertesa i la inseguretat de no saber com ni 

quan es trobarà un treball, a tindre garanties que en aquest municipi estem fent tot el possible 

per a generar ocupació. Estem esforçant-nos perquè tothom tinga les mateixes oportunitats, 

puga accedir a un lloc de treball i tinga un salari digne. I ho estem aconseguint. Això és 

tranquil·litat per a les nostres famílies, futur per a la nostra joventut i estabilitat per a les nostres 

empreses. És el que importa. 

D’altra banda, 

- El Camp de Morvedre, amb Sagunt al capdavant, és la tercera comarca de tota la 

Comunitat Valenciana on més creix la facturació del sector industrial i el fa amb la xifra més 

alta des que es tenen registres, aconseguint superar el rècord per segon any consecutiu. 
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No és casualitat. El desenvolupament del nostre sector industrial respon a una estratègia 

molt meditada. I els resultats arribaran, encara de forma més evident, en el mitjà i llarg termini. 

La nostra perspectiva des de 2019 ha sigut generar un canvi de paradigma. Hem activat tota la 

maquinària amb un objectiu prioritari: posar a Sagunt en el mapa. 

Fa cinc anys, ens trobàrem que moltes multinacionals dubtaven entre romandre a la 

nostra ciutat o deslocalitzar la seua producció, amb tot el que això comporta. Destrucció de 

llocs de treball i tota una reacció en cadena que fa que, en general, totes i tots, ens veiem afectats. 

Per a revertir eixa tendència, ens plantegem que no era suficient amb tractar de convéncer-los 

que es quedaren, sinó mostrar, fins i tot fora de les fronteres de la Comunitat Valenciana, el 

potencial que sabem que té la nostra ciutat. 

Com dic, estic completament segur que el millor està per arribar. Però, hui dia, ja veiem 

els efectes. Eixa dosi d’optimisme que hem guanyat com a ciutat, també hem sigut capaces de 

traslladar-la a l’exterior. Volkswagen-PowerCo, Aldi, Romar Global Care, IberSteel, Dacsa, 

Stadler…, són sols exemples d’algunes de les empreses que ja han pres la determinació 

d’invertir a la ciutat. Parc Sagunt I ja ha penjat el cartell de complet, amb la venda de l’última 

parcel·la disponible. 

També aconseguim evitar l’eixida de Pilkington i, enguany, hem liderat, juntament amb 

la Secretaria d’Estat d’Indústria, les negociacions per a impedir el tancament Thyssenkrupp 

Galmed. Encara no ha arribat un final feliç, però on en 2013 va haver-hi un tancament, hui 

estem negociant per a garantir el futur d’aquest centre productiu. Això demostra que hem donat 

la cara pels nostres veïns i veïnes. I així continuarà sent, mentre estiguem al capdavant d’aquest 

Ajuntament. 

Alhora que ens consolidem com un pol d’atracció d’inversions empresarials, hem 

guanyat diverses coses. La primera, l’espenta necessària per a donar lloc a infraestructures 

viàries, ferroviàries i portuàries tan importants com la connexió del port marítim amb el 

Corredor Mediterrani, l’estació intermodal de Parc Sagunt II, la nova estació de Sagunt –amb 

parada d’Alta Velocitat i connexió amb el Port– o l’increment de la capacitat de l’AP-7 i la 

millora dels accessos al municipi per carretera. 

La segona qüestió que hem guanyat, potser menys òbvia, és seguretat i estabilitat a curt, 

mitjà i llarg termini. Tractaré d’explicar per què: 

- Primer, perquè estem apostant fermament pel desenvolupament de la indústria 

vinculada a la innovació i la sostenibilitat. La situació d’emergència climàtica no deixa 

una altra opció que canviar la manera en la qual hem viscut fins ara. La mobilitat 

elèctrica o les energies renovables són l’única alternativa possible. Una aposta segura 

de cara al futur. 

- Segon, perquè, si una cosa hem aprés de la crisi sanitària de la COVID-19 i del conflicte 

a Ucraïna, és la importància que té comptar amb capacitat productiva suficient i amb 

autonomia energètica. 

Conjugant totes dues qüestions, el que estem fent és promoure la implantació 

d’empreses amb suficient solidesa com per a crear ocupació de qualitat a llarg termini. En un 

moment en què el 90% de la fabricació de bateries es concentra a la Xina, apostar per la seua 

producció ens fa no haver de dependre del gegant asiàtic, al mateix temps que ens converteix 

en el principal competidor europeu. 

I, en coherència amb l’estratègia industrial, estem aplicant la sostenibilitat a tots els 

àmbits de gestió. Generar un canvi de consciència, i actuar en congruència, és fonamental per 

al nostre avanç com a ciutat. 

He volgut començar aquest debat amb aquesta reflexió perquè, realment, aquestes són 

les bases de la nostra política al capdavant de l’Ajuntament de Sagunt. Sobre aquest canvi de 

paradigma, orbiten la resta de decisions que prenem, buscant el màxim benestar per a la 

ciutadania i transformar el nostre municipi en una ciutat de modernitat i avantguarda. 
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I ho fem amb el convenciment, insistisc, que aquest sol és el primer pas. Com una sort 

d’espiral creixent, cada avanç ens propulsa cap al següent. Amb cada inversió, ve aparellat més 

treball, més infraestructures i més renom. 

Una situació que ja, en aquests moments, ens ha posicionat com una referència nacional 

i internacional. Hui, Sagunt parla de tu a tu amb ciutats com Nova York, als Estats Units; 

Salzgitter, a Alemanya; o Changxing, a la Xina. 

Tindre un full de ruta clar, com acabe d’exposar, és la primera part per a aconseguir-ho. 

La segona té a veure amb moltes accions, a simple vista, més xicotetes, però que, en conjunt, 

fan gran la gestió municipal. 

Per això, m’agradaria detallar-vos, a grans trets, algunes de les qüestions en les quals 

hem treballat aquest primer any de legislatura. 

Fonamentalment, organitzaré la meua exposició en quatre blocs temàtics, que, alhora, 

arrepleguen els principis de la nostra tasca com a Equip de Govern: desenvolupament social, 

ciutadania activa, infraestructures i promoció de la ciutat i, finalment, sostenibilitat ambiental. 

La realitat econòmica de la qual he parlat anteriorment, evidentment, queda en res si tot 

eixe creixement i enfortiment del teixit empresarial no es transforma en corretja de transmissió 

de millors condicions de vida. La idea és clara: que totes i tots avancem alhora. Que ningú 

quede arrere. 

En eixa línia, enguany la partida pressupostària de Serveis Socials ha augmentat un 3%, 

respecte 2023, per a dotar de més i millors recursos per a l’atenció i acompanyament de les 

persones més vulnerables. Una tasca imprescindible per a garantir que totes les persones de la 

nostra ciutat tinguen les mateixes oportunitats i evitar que ningú es veja abocat a una situació 

de pobresa, violència i, en últim terme, d’exclusió. 

En matèria d’Igualtat, continuem reforçant el servei d’atenció integral a dones víctimes 

de violència de gènere. En aquest primer any s’han realitzat més de 1.000 atencions a prop de 

220 dones. 

I, com a part de l’estratègia contra la violència de gènere, també hem oferit formació als 

agents de la Policia Local, la Guàrdia Civil i Policia Nacional. Així mateix, sabem que és 

fonamental treballar la prevenció. Som una referència també en aquest sentit. Amb tallers 

dirigits a l’alumnat de secundària i campanyes de sensibilització i conscienciació al llarg de tot 

l’any. 

Quant a lluita contra la desigualtat i la discriminació, és important esmentar els resultats 

positius de la primera regidoria de Polítiques LGTBIQ+. A més de les diverses iniciatives de 

sensibilització i visibilitat, vull posar en valor el servei d’atenció a persones LGTBIQ+, als seus 

familiars, així com en la comunitat educativa i teixit associatiu i empresarial. Perquè sí, som un 

poble divers. I estem orgullosos i orgulloses. 

Continuant amb aquest bloc de desenvolupament social, com ja he abordat anteriorment, 

la creació d’ocupació és una obsessió d’aquest Equip de Govern. Enguany, més de 600 persones 

han rebut serveis d’orientació laboral personalitzada. A més, hem organitzat la I Fira 

d’Ocupació del Camp de Morvedre, que ha servit per a posar en contacte a prop de 500 persones 

en busca activa de treball amb més de 20 empreses que ofereixen llocs de treball. 

Creiem que la formació és un aspecte clau de cara a aconseguir el nostre objectiu de 

plena ocupació. Moltes de les empreses que he esmentat anteriorment estan sent, i encara ho 

seran més prolíficament en el futur, fonts de creació d’ocupació. És una molt bona notícia. Però 

hem d’aconseguir que el nostre veïnat tinga la qualificació pertinent per a accedir als llocs de 

treball. Per això, estem posant tot de la nostra mà perquè qualsevol persona, siga el que siga la 

seua situació socioeconòmica, puga accedir a una formació que s’ajuste a eixa oferta d’ocupació. 

En aquest àmbit trobem algun clar i molts foscos. En la part positiva, el Campus Battery, 

que arriba de la mà de PowerCo, on 400 alumnes podran formar-se, directament, en aquelles 

professions que requerirà la gigafactoria de bateries. Però més enllà d’això, necessitem donar 

resposta a tot eixe estudiantat que es troba en llistes d’espera per a accedir a una Formació 
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Professional. La Generalitat ha de moure fitxa amb la reforma d’Eduardo Merello. No podem 

esperar més. 

En eixa mateixa línia, estem treballant amb la Universitat de València, que enguany ja 

ha oferit formació universitària des de la nostra ciutat, amb la microcredencial en Química 

Industrial Bàsica i els cursos de la Nau Gran, centrats en l’arqueologia, la història o el patrimoni. 

Més enllà de les últimes etapes educatives, l’Educació Infantil, Primària i Secundària 

són una prioritat. No són poques les fites que hem aconseguit en aquest primer any de legislatura, 

des de la inauguració de la IES núm. 5, fins a l’aulari de Victoria i Joaquín Rodrigo, passant per 

la rehabilitació del Centre d’Educació Especial Albanta. 

Però no és suficient. Hem demanat, i continuarem fent-ho, a la Generalitat Valenciana 

la posada en marxa urgent de dos centres d’Infantil i Primària i un nou institut, que ens donen 

capacitat per a garantir una educació pública de qualitat a tot eixe alumnat sobrevingut que 

estem rebent. I, mentrestant, a pesar que l’àmbit competencial de l’Ajuntament és molt limitat 

en matèria d’Educació, no hem parat, amb diverses reparacions i intervencions als centres 

escolars. 

Finalment, dins de les iniciatives que ha iniciat la Regidoria d’Educació, no voldria 

deixar d’esmentar Patis Oberts, que, després de tants anys de reivindicacions, per fi s’ha posat 

en marxa i que ara volem augmentar. 

Igualment, creiem fonamental reforçar les infraestructures sanitàries. No hem cessat de 

traslladar al Govern de Mazón que necessitem ja una ampliació urgent de l’Hospital de Sagunt, 

que no sols cobreix l’àmbit de la ciutat, sinó una àrea poblacional d’uns 150.000 habitants, així 

com millores al Centre de Salut Port II i al Consultori del Raval. 

I, per a tancar aquest bloc de desenvolupament social, és fonamental parlar de vivenda. 

Des d’aquest Ajuntament tenim clar que la vivenda és un dret, no un negoci. Des d’eixa 

perspectiva, no consentirem que el nostre veïnat es veja expulsat per no poder fer front als preus 

del lloguer i la compra de vivenda. 

Per això estem implementant diverses mesures, 

- D’una banda estem treballant amb el sector privat per a generar vivenda. Un cas d’èxit 

és el de Prygesa, que ja ha construït 114 vivendes; a les quals li succeiran 120 més –ja 

aprovades– i 98 en una tercera fase. Totes elles destinades al lloguer. 

- En segon lloc, estem donant solució a àmbits urbanístics abandonats des de fa dècades, 

amb la finalitat d’alliberar sòl. Un bon exemple és la plaça Bilbao. 

- A més, com la capacitat per a construir vivenda per part de l’Ajuntament és limitada, 

estem cedint sòl públic a les administracions competents. Ho hem fet en Fusió i en 

Gerència, que albergaran 200 vivendes que construirà la Generalitat. 

- D’altra banda, estem treballant en un informe en profunditat que ens permetrà executar 

ordres d’edificació. L’objectiu és que els grans propietaris complisquen amb la llei i 

construïsquen en els terrenys en desús, ja que de mitjana acumulen 11 anys 

d’incompliments. 

- I, finalment, aplicarem un recàrrec de l’IBI a aquells grans propietaris que tinguen 

vivendes buides, fora del mercat, durant més de dos anys. 

No obstant això, l’Ajuntament per si sol no pot donar resposta al problema de la vivenda. 

Necessitem la implicació tant del sector privat com de l’administració estatal i autonòmica. 

La segona pota del nostre projecte de govern passa per impulsar una major participació 

de la ciutadania en els assumptes municipals i també proporcionar una oferta d’activitats i 

servicis que garantisquen el seu benestar. 

Enguany, per primera vegada, hem posat en marxa els Pressupostos Participatius de la 

ciutat. El veïnat ha pogut proposar en què invertir 500.000 € del pressupost municipal. Un avanç 

molt important quant a governabilitat, transparència i democràcia en el qual han participat més 

de 2.500 persones. 
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Per descomptat, també hem représ la iniciativa alcalde de Barri, que ha servit per a donar 

resposta a demandes ciutadanes com la ubicació d’una farmàcia al Nord del Palància i que ens 

ha portat ja a onze d’aquestes localitzacions. 

En matèria d’Esports, hem incorporat algunes novetats, amb la perspectiva de fer que 

l’esport siga una àrea d’igualtat, diversitat i inclusió. Per exemple, amb personal especialitzat 

per a atendre aquells menors amb discapacitat, en els diferents programes d’esport en edat 

escolar i els campus esportius. 

També hem continuat millorant les nostres instal·lacions. Enguany, per fi, hem donat 

resposta a una reivindicació històrica i hem firmat amb la Real Federació Espanyola de Futbol 

el conveni de cessió del Nou Camp Morvedre. Hem estrenat el Pavelló Port de Sagunt i hem 

dut a terme intervencions al Xulla, al Sant Francesc de Borja, la Piscina Almudàfer i el Fornàs. 

Quant a Cultura, hem augmentat quasi un 9% el nombre d’espectadors i espectadores, 

gràcies a la incorporació d’una oferta cultural més diversa, dirigida a totes les edats. A això, se 

suma el treball per a establir un diàleg constant amb associacions culturals, que ens ha portat a 

firmar, per exemple, un conveni a quatre anys amb la Lira Saguntina i la Unió Musical Portenya 

de 200.000 €. A més, hem reforçat el nostre paper com a municipi vinculat amb la cultura 

clàssica, amb la primera edició de la mostra Saguntum in Mare Nostrum. 

Així mateix, hem donat una espenta a la creació, especialment amb els Premis Literaris 

Ciutat de Sagunt, que tant en l’edició de 2023 com en la d’enguany, han tingut xifres rècord de 

participació. I ja treballem en l’edició 2025, per a incorporar la categoria d’assaig a la 

convocatòria del certamen. També hem reactivat la bossa de propostes Més que idees, per a 

ajudar la nostra joventut a portar avant els seus projectes artístics. 

A més de reforçar els serveis que acabe d’enumerar, estem millorant el manteniment de 

la ciutat. Per primera vegada, l’Ajuntament ha aprovat un pla de repavimentació plurianual, 

amb un import d'1,3 milions d’euros. I, on no arribem amb eixe pla, estem escometent 

intervencions complementàries, com les dels carrers Cavallers, José Lerma i Gilet. També 

estem millorat la xarxa de camins rurals, amb 330.000 € destinats a la repavimentació de 14 

camins. 

A més, hem posat en marxa el pla de sanejament i drenatge, per a millorar l’evacuació 

d’aigües al nostre municipi, alhora que invertirem 2 milions d’euros en la digitalització del cicle 

de l’aigua per a millorar en qualitat i eficiència. 

Quant a infraestructures, a més de les ja esmentades, hem estat treballant conjuntament 

amb la Generalitat Valenciana, de manera que hem aconseguit desbloquejar dos projectes 

fonamentals: el nou Palau de la Justícia i el nou CEAM i Centre de Dia del Port de Sagunt. No 

sols hem traslladat que aquestes intervencions havien de ser prioritàries, sinó que hem actuat 

en coherència, facilitant en el màxim aquells tràmits que depengueren de l’Ajuntament. De fet, 

tots dues iniciatives compten ja amb llicències d’obra i activitat. 

Per part del consistori també ens trobem en ple procés d’ampliació i reforma de la central 

de Policia Local. I aprofite per a dir que també hem substituït la flota de vehicles, hem comprat 

nou material i tenim previsió d’incorporar, pròximament, 16 nous agents. 

En l’àmbit patrimonial, m’enorgulleix dir que hem inaugurat ja la primera fase dels 

jardins de la Gerència i que estem en procés de consolidació de la Casa Romeu. També podem 

parlar de l’inici dels treballs per a confeccionar el catàleg de béns protegits, una iniciativa 

paralitzada durant moltes legislatures que és fonamental per a avançar en la conservació i 

valoració del nostre patrimoni. 

Quant a l’Arxiu Industrial, hem fet passos molt importants, amb una nova localització i 

la digitalització del fons gràfic i les emissions de Ràdio Unitat. Però no ens conformem. Som 

conscients que l’Arxiu és una assignatura pendent i continuarem treballant en això. 

Tot això, lògicament, està estretament relacionat amb l’impuls turístic del municipi. 

Volem aprofitar al màxim el potencial de la nostra ciutat. Això sí, apostant per un model de 

turisme que siga respectuós tant amb l’entorn mediambiental com amb la ciutadania del 

municipi. En eixe sentit, hem rebut 2 milions d’euros de subvenció europea per a executar un 
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Pla de Sostenibilitat Turística, que inclou accions com el Pla de Recuperació del Grau Vell o 

l’adequació paisatgística de la zona de la Gerència. 

I, com a exemple perfecte d’eixa unió entre patrimoni i turisme, he d’esmentar el passeig 

del Pantalà, que enguany, per fi, ha vist la llum. Sens dubte, el millor homenatge que podem fer 

al nostre passat és donar-li vida en el futur. 

Totes aquestes intervencions, a les quals se sumen les diverses accions de dinamització 

turística, han tingut un resultat evident: un increment del 30% en el turisme internacional i un 

augment de la pernoctació, amb una mitjana de 4 dies. 

Finalment, part de l’esforç per a projectar la nostra imatge exterior, també prové de la 

creació, per primera vegada, d’una regidoria vinculada a la Ciència i la Innovació que, entre 

altres coses, ha promogut la participació de l’Ajuntament de Sagunt en diversos congressos 

d’àmbit nacional i internacional. 

En aquesta nova perspectiva de ciutat, la sostenibilitat ambiental ha de jugar un paper 

clau. Perquè sabem que el creixement no pot ser a costa del nostre entorn. I, sobretot, perquè 

tenim molt present que les administracions tenim una responsabilitat davant la situació 

d’emergència climàtica. 

Així, estem finalitzant les últimes intervencions sobre la xarxa cicle-per als vianants del 

municipi. Una actuació que ens garanteix una millor qualitat de l’aire i una menor contaminació 

acústica. I, alhora, ens fa guanyar en seguretat viària. 

A més, les mesures implementades quant a l’autobús urbà, amb descomptes i ajustos de 

línies, han donat resultat: el bus urbà ha fet rècord de persones usuàries, incrementant el seu ús 

un 56%. 

La part més fosca de la mobilitat té a veure amb el transport interurbà. A mitjà i llarg 

termini, hem aconseguit que el Ministeri done llum verda al nou projecte d’estació de tren, amb 

parada d’AVE i un espai intermodal que permeta la connexió amb el Port. Però és la Generalitat 

qui ha de prestar eixe servei de llançadora. Necessitem que des del Govern autonòmic es posen 

ja som-hi. 

A curt termini, més greu encara és la situació de la línia de bus que connecta amb 

València. Extremadament precària, amb horaris insuficients i continus problemes en la prestació 

del servei. Per això, continuarem braç a braç amb la ciutadania exigint l’entrada en vigor del 

nou contracte, que pose fi a la massificació, els retards i les contínues incidències. 

D’altra banda, hem avançat també en l’àmbit de la transició energètica, amb la renovació 

de l’enllumenat públic de Ciutat Vella, que suposarà una reducció anual d’emissions de més de 

85 tones de CO₂. 

Quant a la neteja urbana, continuem el procés de reorganització de serveis de la SAG, 

amb alguns canvis ja patentes com la neteja preventiva d’embornals, els aigualejos –neteja amb 

aigua a pressió– dels carrers, o el sistema de recollida de residus porta a porta en restaurants i 

comerços. 

A més, s’han renovat contenidors i s’han incrementat els punts de recollida selectiva. 

També hem adquirit noves escombradores i camions llava-contenidors. I, finalment, ja està en 

marxa la redacció del Pla Local de Residus, que marcarà el nou model de gestió i organització. 

Sabem que, en aquesta matèria, encara queda molt per fer, però estem avançant pas a pas. 

Per a finalitzar aquest bloc, m’agradaria fer una menció a la defensa del nostre entorn 

natural, especialment, a les platges del nord. Els tràmits del projecte de regeneració avancen, 

però seguirem vigilants perquè tot es realitze amb la major agilitat i tinguem, per fi, una solució 

definitiva a la degradació de la nostra costa. Almardà, Corint i Malva-rosa no poden esperar 

més. 

Fa 15 anys, quan era becari d’aquesta casa, ja pensava en una ciutat orgullosa de les 

seues arrels, que cuidava i posava en valor el seu patrimoni. Una ciutat que no dividia, sinó que 

feia de la diversitat el seu millor valor. Una ciutat que exportava el que és, i no tenia por de 

plantejar tot el que podia arribar a ser. Una ciutat per a viure, amb tot el sentit de la paraula, en 
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la qual gaudir de les xicotetes coses, cultivar les teues passions i envoltar-te de les persones que 

vols. 

Una ciutat per a les persones. 

Em consta que aquest equip de govern, al qual hui represente, treballa amb unitat, afany 

i valentia per a aconseguir un somni compartit, el d’arribar a fer de Sagunt eixa ciutat. I, sé, 

sabem, que encara queda molta faena per davant. Però, des d’eixa visió d’il·lusió i optimisme, 

estem aconseguint canvis en el nostre municipi. Crec que això és inqüestionable. 

Amb tot, espere que davant d’aquesta conjuntura que se’ns planteja, amb les seues llums 

i les seues ombres, siguem capaces, companyes i companys, veïnes i veïns, de treballar en 

benefici de la nostra ciutat, des del diàleg, la calma i la voluntat de sumar. Que la il·lusió siga 

la brúixola que assenyale el camí cap al futur. 

Per part meua, per descomptat, així serà. Moltes gràcies.” 

 

És el torn ara del Sr. Rovira, el qual inicia la seua intervenció explicant que “es podria 

fer en aquest debat dues coses, una seria per part de cadascun exposant, però no escoltant o, des 

de la discrepància política que ens puga separar, exposar cadascun la seua posició fent una 

crítica constructiva. Jo intentaré el segon i des de l’autocrítica fer balanç d’aquest mandat que 

comencem en 2023 i també, per descomptat, sentir i escoltar també l’oposició que teniu una 

tasca fonamental de fiscalització del govern i d’aquest equip de govern. Hem començat una 

legislatura en la qual estem veient com eixe increment poblacional és una realitat, és una realitat 

en dades, en demanda de serveis. Parlava l’alcalde de l’escolarització sobrevinguda que és un 

exemple d’això. I al nostre juí aquesta ciutat necessita, per a ahir, una intervenció seriosa no 

sols de l’Ajuntament sinó de la resta d’administracions. 

Començaré parlant de vivenda i és una obvietat que el preu dels lloguers i de la 

compravenda de vivendes en la majoria dels casos és absolutament inassolible per a les famílies 

i fa pràcticament inviable i impossible l’emancipació de la joventut. La Generalitat Valenciana, 

del Partit Popular en aquest cas, que es nega igual que la resta de comunitats autònomes de la 

dreta, a aplicar la Llei de Vivenda i en eixe conflicte permanent amb el Govern Central és un 

problema. Continuarem igualment reclamant la declaració de zona tensionada d’aquesta ciutat 

perquè és una realitat i el Govern, al nostre juí, hauria de regular el mercat de la vivenda. La 

fórmula que se’ns ofereix ara mateix per part de la resta d’administracions és un augment de 

l’oferta única, amb eixa tesi d’oferta i demanda en la qual com hi haurà més vivenda els preus 

baixaran. Això és fals i això no ocorrerà. Això l’única cosa que pot generar és una bombolla. 

Al marge que sí que estem d’acord que sí que fa falta vivenda, el sol augment de l’oferta no 

servirà per a resoldre la situació, i a les dades cal remetre’s, la major part de vivenda que s’ha 

comprat a Espanya, resulta que les vivendes es van pagar bitllo-bitllo la majoria. Això vol dir 

que les famílies d’esta país poden pagar-se una vivenda bitllo-bitllo, doncs no, és que eixes 

compravendes són precisament de fons d’inversió de fons voltor i de gent que es dedica a part 

d’especular, a la vivenda turística. 

Quant a mobilitat crec que és molt important la inversió que s’ha fet a la ciutat quant a 

carrils bici. Vull felicitar el Departament de Mobilitat Urbana per tot els que s’ha implementat 

i el que s’ha de continuar implementant, però és una gran faena i que s’ha aconseguit connectar 

eixos pegats de carrils bici a la ciutat al marge que quede molt per fer. És veritat que l’autobús 

és manifestament millorable i ens sumem a les reivindicacions ciutadanes com l’última que va 

tindre lloc per part de l’Associació de Veïns La Victòria. La línia 115 de connexió amb València 

continua sent igual de nefasta que fa 20 anys aquesta connexió, retards, cancel·lacions, 

necessitat de més autobusos…, i continuarem reclamant a la Conselleria que es millore eixe 

servei. Així i tot, pensem que l’autobús com a connexió amb la capital no és l’única solució i 

continuarem reclamant el tren fins al Port de Sagunt perquè és viable i es pot fer i a més els 

estudis també el demostra. I d’altra banda a recuperar eixa reivindicació que el metre arribe fins 

al Port i després a Sagunt. Com a dada els diré que la línia 1 del metre està a 45 quilòmetres de 

Castelló de la Ribera, l’estació de Xàtiva a 45 quilòmetres i nosaltres estem a 25 quilòmetres. 
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No és raonable que una ciutat de 70.000 habitants no tinga connexió amb el metre, quan tenim 

el metre a 12 quilòmetres i vull que es torne a recuperar eixa reivindicació que per cert es va 

aprovar el 2 de març de 2005 que complirà quasi 20 anys, una proposta que va llançar Esquerra 

Unida en les Corts eixe any 2005 i que va ser aprovada tant pel Partit Popular com pel Partit 

Socialista i nosaltres en les Corts per unanimitat. El desdoblament de la CV309 és una urgent 

necessitat. I una demanda que podem denominar com a històrica i per descomptat és urgent 

planificar i incrementar els serveis de sanitat amb especial atenció a l’atenció primària, 

d’educació i vull insistir ací malgrat la renúncia del Pla Edificant sobretot amb el que té a veure 

amb l’IES Eduardo Merello que encara que la Conselleria vol executar-ho, l’única cosa que ha 

fet és retardar la rehabilitació d’un edifici que era urgent rehabilitar i posar a la disposició de la 

comunitat estudiantil. 

En matèria de Medi Ambient, primer i principal m’agradaria agrair la tasca que 

exerceixen en aquesta ciutat les associacions en defensa del medi ambient, en aquesta ciutat 

sobretot Acció Ecologista Agró, però també unes altres com Overlife, fins i tot altres 

administracions com la Diputació. Parlar de medi ambient ara mateix és posar sobre la taula 

una qüestió molt greu que són les plantes fotovoltaiques, una decisió antiecològica i que 

destrueix no sols el medi ambient sinó l’agricultura. L’execució del projecte del riu Palància al 

seu pas per Sagunt, així com la intervenció que per fi s’està desenvolupant al Delta és 

importantíssima, d’eliminació de les construccions il·legals, la neteja i la regeneració és 

fonamental i així i tot és fonamental que l’Ajuntament prenga nota i continue treballant per la 

regeneració de l’espai, de manteniment, de neteja. És fonamental que Sagunt compte amb un 

Pla local de residus, agraïsc que això ja s’estiga duent a terme i és important que s’acabe com 

més prompte millor perquè desenvoluparà la política de residus per als pròxims anys. També 

cal destacar la importància que té l’empresa pública en matèria de residus que serà eixe pla el 

que dirigisca la política de l’empresa quant als residus i fonamental el treball dels jardins. Tenim 

una tasca pendent a pesar que en el consorci de residus som un dels pocs ajuntaments, que 

apostem en el seu moment per la recollida de l’orgànica, cal aconseguir que la recollida de 

l’orgànica arribe a tots els punts i, per descomptat, millorar els sistemes de recollida del porta a 

porta que s’ha implantat en algunes circumstàncies. 

Quant a Igualtat, aquesta ciutat des de fa molts anys és un referent en polítiques 

d’igualtat, en atenció a víctimes de violència masclista, però continuarem reclamant i 

denunciant el que va ocórrer en la legislatura passada i que continua ocorrent en aquesta 

legislatura amb el nou govern. Continuarem reclamant la recuperació de les competències en 

matèria d’igualtat per als ajuntaments, així com l’atenció a dones víctimes de violència de 

masclista que en el nostre cas, no té cap sentit que depenguen no sols d’una empresa privada, 

sinó d’una empresa privada que està a Sogorb en detriment dels serveis d’atenció a dones 

víctimes de violència masclista. Agrair a la nova Regidoria de Polítiques LGTBIQ+, crec que 

ha sigut una bona decisió, s’ha començat fent molt bona faena i estic segur que millorarà. 

Quant a les delegacions que en aquest cas porte jo, com ara Platges és important destacar 

l’ampli horari que tenen les platges de Sagunt que s’ha consolidat des del primer cap de setmana 

de juny fins a l’últim de setembre, fins i tot augmentant l’horari al juliol i agost fins a les 21 

hores i que ens situa com un ajuntament que presta serveis al nivell de les principals 

destinacions turístiques de primer ordre fins i tot superant els serveis d’una ciutat com València. 

A més apostant per la gestió directa del servei que recuperem l’any 2015 i que ha demostrat que 

és eficaç i que és el millor per a prestar el servei, mantenint també totes les certificacions de 

qualitat i a més enguany hem aconseguit augmentar eixes certificacions obtenint la “S” de 

sostenibilitat de l’Institut de Qualitat Turística Español, obtenint el guardó de Sendera Blava, a 

pesar que continuarem treballant perquè es puga il·luminar la sendera de manera sostenible, a 

pesar també dels problemes que encara que no depenguen d’aquesta administració, que un dels 

majors problemes de les platges continuen sent els llavapeus, que jo espere que la Conselleria 

d’una vegada per sempre treballe per a solucionar eixe problema. És una bona notícia que, per 

fi, i gràcies al treball inicial que vull agrair tant a Natalia com al departament de Turisme de 



 10 

sol·licitar la concessió de l’edifici de Creu Roja que esperem que una vegada acceptades les 

condicions puga ser una realitat important. Important també destacar la primera fase del Pantalà, 

encara que cal continuar reclamant eixa segona fase i estar vigilants amb el projecte de 

regeneració de les platges del nord que seguixen pendents d’eixa via i que per les notícies que 

tenim són bastant poques. 

Quant a Joventut i Infància cal destacar la formació de monitors de temps lliure, 

l’execució progressiva tant del Pla Jove com del Pla d’infància, la participació perquè som un 

referent en participació ciutadana, sobretot en infància, joventut i adolescència i en eixa matèria 

destacar els DinaKids, els HR Jove, els corresponsables dels instituts, els grups de participació 

de 18 a 22 anys i per descomptat, l’oci educatiu infantil i juvenil a través dels tallers, de l’escola 

d’estiu que enguany ha tingut cinc seus amb més de 500 matriculats, amb cinquanta monitors. 

Destacar eixa estreta col·laboració amb el departament d’activitat física i salut i amb serveis 

socials que fan que l’oferta siga molt més inclusiva i per descomptat a futur necessari. Una 

vegada vam tindre l’obertura del Casal Jove de Sagunt, millorar i ampliar eixos servicis sobretot, 

ara que ja es compta amb eixe Casal. 

En matèria de memòria democràtica és important que aquest Ajuntament continue tenint 

eixa delegació i treballant perquè ara més que mai és important on veiem que la dreta i l’extrema 

dreta estan intentant esborrar la història d’aquest país i continuen impulsant mesures contràries 

al que significa la història i la memòria democràtica allí on governen en les comunitats 

autònomes. És important i vull destacar enguany i l’anterior tot el treball que hem fet per a 

commemorar, que no celebrar, el 40 aniversari del tancament dels Alts Forns, amb l’exposició 

fotogràfica de la batalla d’Alts Forns, les jornades de reconversió, la col·laboració amb 

determinades publicacions, el podcast sobre la reconversió que s’està fent ara i eixa 

commemoració de la lluita de tot un poble, de tota la nostra ciutat contra eixe tancament. I per 

descomptat l’eliminació de determinats vestigis franquistes, que iniciem la retirada de les 

plaques franquistes de les vivendes, la re-significació del monòlit franquista d’Ingruinsa, la 

senyalització dels espais de repressió, etc. 

I en matèria de biblioteques és important l’esforç conjunt amb el Departament de 

Cultura per a oferir espais d’estudi com és el Mario Monreal a Sagunt o la biblioteca del Centre 

Cívic al Port. A través del “Cicle diàleg de llibres” hem aconseguit acostar autors i autores a les 

persones lectores, una iniciativa que volem continuar potenciant. Hem aconseguit executar 

millores en les instal·lacions de la biblioteca de Sagunt i sobretot, en les instal·lacions del 

Centre Cívic on hem pogut fer les obres de la primera planta. Queda pendent millorar i renovar 

la Sala d’actes del Centre Cívic que és un dels espais que més s’usa a la ciutat, sobretot, pel 

moviment associatiu i per descomptat per l’increment d’activitats de foment de la cultura. I 

quant a inversions, vull destacar primer la iniciativa dels pressupostos participatius, ha sigut 

una decisió correcta, innovadora i que per fi hem aplicat un compromís, no sols electoral, sinó 

de fa molts anys, que per descomptat cal millorar i que, com no podia ser d’una altra manera, 

la resta de pressupostos també compten amb la participació ciutadana, no són només eixos 

500.000€, les inversions venen del contacte habitual amb les associacions de veïns i veïnes. És 

fonamental destacar la primera fase de la Gerència, que ja és una realitat. Denunciar l’actitud 

de la Diputació de València quant a l’execució d’eixa segona fase i apostar perquè l’Ajuntament 

continue treballant en el desenvolupament de la Gerència i poder executar, almenys eixa tercera 

fase per part de l’Ajuntament si s’aprova el pressupost. 

La consolidació de la Casa Romeu que s’està executant és important i a futur caldrà 

projectar el donar-li un ús i rehabilitar de manera integral l’edifici. El Museu Industrial de la 

Memòria Obrera ja és una realitat com a edifici i ara cal executar eixa museïtzació per part de 

l’Ajuntament insistir a la resta d’administracions que aquest museu siga de tot el País Valencià. 

El pavelló també és una realitat, està acabat i estic segur que el departament d’esports sabrà 

traure-li el màxim partit i rendiment. Lamentablement el Casino, malgrat el treball dels 

departaments, és una obra que ara mateix està paralitzada i en reformulació d’eixe projecte, 

però estic segur que els departaments continuen treballant al màxim per a poder executar-ho. 
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Quant al CEAM és un bona notícia la licitació de les obres i, no obstant això, m’agradaria 

recalcar que els protagonistes ni són Mónica Oltra quan va vindre a vendre’ns fum i a mentir-

nos l’any 2019, ni tampoc és el Partit Popular que l’acaba de licitar, que jo agraïsc sincerament 

que eixe projecte que ha redactat l’Ajuntament es licite. Crec que els protagonistes són les 

persones majors que gràcies a ells i a elles es portarà avant aquest projecte. 

Cal destacar també l’obertura de l’IES núm. 5, de l’Aulari Joaquín Rodrigo. Tenim 

pendent el programa de posada en valor del patrimoni de la Guerra Civil, cal agilitzar-lo, tant 

el refugi del carrer Sant Francesc com la posada en valor dels vestigis al voltant de la Senda 

dels Lladres i del Clot del Moro, que per cert estan pendents d’informe de la Conselleria i per 

això encara no s’han licitat. 

En definitiva pensem que s’ha treballat molt, però és cert que queda molt per fer. 

L’execució dels projectes i de les inversions no és el ràpid que volguérem. L’Ajuntament té una 

tasca pendent i, sens dubte, intentarem millorar que és del que es tracta i disposat a escoltar la 

resta de portaveus.” 

 

És el torn de paraula del Sr. Gil, el qual exposa: “Bona vesprada a tots i a totes. Sr. 

Moreno, la veritat és que esperava una intervenció com la que ha fet, cal reconéixer que hi ha 

coses que s’han fet i és d’agrair que hagen treballat en el que ens han plantejat perquè és el que 

havien de fer, però és cert que he vist poca autocrítica. El Sr. Rovira ha començat i anava a fer 

autocrítica, però ha fet poca més enllà del final respecte de la contractació i la lentitud en la 

qual, sincerament, no l’Ajuntament, sinó les administracions funcionen en aquests temes. 

S’agraeix que tot allò que ha anunciat, tot ha anat tan bé com plantegen, perquè tot això seria 

bo per als ciutadans, per a la ciutat i per a Sagunt en general. Com no ens alegrarem que algunes 

de les idees generades en legislatures anteriors, la del 15 al 19 i del 19 al 23 estiguen en marxa 

i acabant-se, clar que ens alegrem. I a més ens felicitem perquè algunes d’elles van eixir en el 

2015-2019 i altres en el 2019-2023 on vam estar participant molt activament en l’equip de 

govern. Entre elles i no per ordre d’importància, ja s’han dit algunes, però vull destacar que el 

germen de totes elles ve del passat i van consolidant-se i acabant-se algunes de les obres que es 

plantejaven. El desenvolupament de la Gerència en el 2018 es va presentar el pla de reforma 

interior i d’usos de la Gerència, això va ser el germen perquè després poguera emportar-se 

avance. Ara la Diputació ha retirat part de la subvenció que venia donant, dels dos milions que 

va donar i que es va dedicar el 75% d’eixa subvenció a fer eixa intervenció juntament amb altres 

fons europeus i que hem participat en això. La compra de la Casa de Romeu perquè poguera 

posar-se a la disposició dels ciutadans, ja que és un edifici emblemàtic que pot donar moltes 

solucions a aquest nucli, però vol recordar que alguns dels membres de l’equip de govern actual 

no volien invertir en això, fins i tot estaven disposats a perdre la subvenció que donava la 

Diputació i no s’havia gastat per no fer la inversió ací, però finalment van aconseguir que això 

es portara cap avant i ara està consolidant-se, de la qual cosa estem molt satisfets. 

S’ha parlat també, de la primera gran intervenció de millora de l’enllumenat, que a més 

de disminuir l’emissió de carboni, suposarà un estalvi molt important a les arques municipals, 

així que no sols estalvi en emissions de carboni sinó també econòmic. Perquè aquesta inversió 

va ser el 25% dels dos milions d’euros que havia donat la Diputació, cosa que alguns tampoc 

volien que es fera, perquè volien destinar els dos milions íntegres a la Gerència. 

L’adequació del Casino de productors. La veritat és que la idea, encara que era 

reclamada per la gent del Port de Sagunt, van encarregar el projecte d’execució en la legislatura 

de 2015-2019 i evidentment després ha continuat perquè pensem que és una bona inversió per 

a aquesta ciutat. 

Les actuacions al c/ Cavallers o c/ José Lerma i c/ Gilet també de l’anterior legislatura, 

ara està fent-se realitat, però Aigües de Sagunt ja tenia els diners consignats des de feia tres o 

quatre anys per a poder-la fer. 
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La creació de l’Oficina Municipal de Vivenda i la cessió de sòl a la Generalitat per a la 

construcció de vivendes socials és una cosa de la qual estan satisfets d’haver contribuït que vaja 

avant. 

El CEAM del Port. És cert que el Botànic no va estar a l’altura per a portar a terme eixes 

obres abans, però també recorda que el redactor d’eixe projecte els va prendre el pèl, ja que va 

tardar més d’un any per a presentar-lo i això va retardar les coses. S’alegren que ara, seguint 

una inversió que estava dissenyada anteriorment vaja a portar-se a terme, la duga a terme qui la 

porte. En algunes legislatures s’hereten projectes que venen d’altres legislatures i no poden 

abandonar-se si són bones inversions. 

Les intervencions a l’IES núm. 5, al Victoria Joaquín Rodrigo, totes elles han estat 

dissenyades al llarg d’aquestes legislatures anteriors i estan contents que estiguen finalitzant-se 

o s’hagen acabat. 

El Pantalà terrestre. Per aquest assumpte no apostava ningú fins que quan es va fer el 

Conveni amb l’Autoritat Portuària que es va firmar a la fi de 2018 o principis de 2019 i es va 

tornar a firmar una altra vegada, encara que era el mateix document per un defecte de forma 

deien alguns, contemplava que havia d’haver-se mantingut el Pantalà marítim i a més que tota 

la part del Nord del Port marítim estiguera integrada a la ciutat perquè fora gaudida pels 

ciutadans i això ha sigut fruit del Conveni que es va firmar anteriorment. És una inversió que 

té un retorn bestial, però falta ara que l’Autoritat Portuària cedisca, perquè cal recordar que 

l’Ajuntament de Sagunt va fer una mutació demanial del sòl per un valor d’uns 5 milions 

d’euros, crec que són 450.000 metres quadrats i han de tindre un retorn a la ciutat i per això ha 

de complir l’Autoritat Portuària. 

Podria parlar de més exemples, com l’actuació al Grau Vell, perquè són coses que s’han 

fet i s’han fet bé i estan súper satisfets. Com no pot ser d’una altra manera i hem de reconéixer-

ho, molts d’estos projectes que s’estan realitzant o estan en fase de licitació és d’agrair que 

continuen amb allò que es va començar en el passat. 

Tots saben que Compromís és una força compromesa amb Sagunt i quan dic Sagunt 

m’estic referint a tota la ciutat, perquè pensem que som una ciutat única i que ha d’estar 

equilibrada en serveis i crec que en això, Sr. Moreno, crec que no té la mateixa concepció de 

ciutat inclusiva i equilibrada que nosaltres sí que tenim. 

Com deia, som una força compromesa amb aquesta gran ciutat, és per això que moltes 

de les propostes realitzades tant en plens, comissions i altres òrgans col·legiats en els quals 

estem representats, hem votat a favor de les propostes fetes per l’equip de govern, perquè si 

considerem que són positives per a la ciutat les hem votades, ara si pensem que no són positives 

no tenim perquè votar-les. Per exemple, la dissolució del Consell Agrari, etc., hem votat sense 

cap sectarisme i a més anunciem que continuarem fent-ho sempre que considerem que van en 

la línia de progrés, per als nostres ciutadans o per a augmentar la seua qualitat de vida o pel 

nostre territori. No tinguen cap mena de dubte que així continuarem, ara bé, votarem en contra 

i serem crítics amb tot això que sota el nostre punt de vista vaja en contra de la nostra identitat, 

la nostra cultura, el nostre territori, el nostre poble, la nostra gent o contra l’interés general. 

Som un partit amb vocació de govern que ara fa oposició i sincerament pense que fem 

una oposició constructiva, però òbviament no som el PSOE i no som comparsa de ningú, si no 

estem d’acord, no votem a favor. No estem en l’equip de govern, però som de proposar, de 

plantejar dubtes i d’aportar idees, però pensem que vosté, Sr. Moreno, no ho vol. L’estructura 

de les Comissions Informatives no permet que en aquestes es faça el que s’ha de fer, analitzar 

propostes de l’equip de govern, proposar, debatre i portar al Ple si toca. És clar que és decisió 

de vosté i del seu equip la decisió última, però plantejar, per exemple, la modificació de 19 

punts d’urbanisme i que ni s’escolten ni s’analitzen les propostes que es van fer en la comissió 

per part d’alguns grups municipals, perquè, clar, pensem que realment es té la participació en 

la boca, però realment no es pensa. O, per exemple, l’aprovació dels pressupostos, entre la 

convocatòria de la Comissió i l’aprovació dels pressupostos hi haurà només deu dies, 

treballarem per a aportar propostes i veure l’oportunitat de votar o no votar eixos pressupostos, 
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però la veritat és que tindrem deu dies per a analitzar-los i votar-los, és més, l’última Comissió 

es pretenia fer un quart d’hora abans del Ple. Això no permet incorporar cap mena de millora. I 

hem de dir que l’oposició representem quasi el 50% dels vots de les eleccions municipals. Pense 

que alguna cosa hem de dir i se’ns ha d’escoltar. Al nostre parer l’equip de govern, és cert que 

encara no he tingut ocasió de veure la part d’inversions dels pressupostos, però estan vivint de 

projectes que venen d’altres legislatures com és normal, a pesar que en la legislatura passada es 

va desgastar la paraula desbloquejar; desbloquejar són altres coses, no el que hi havia. Allò era 

continuar fent el que tocava. 

Cal reconéixer que alguns dels projectes que estan en marxa i que alguns dels problemes 

estan solucionant-se. I és d’agrair i ho reconeixem. Però en uns moments intentarem centrar-

nos en aquelles coses que al nostre parer, no s’estan fent de manera correcta. Es tracta de 

plantejar-los perquè es pose solució i com que no tenim una altra via per a plantejar aquestes 

coses, ho faré per ací. Identitat valenciana, ensenyament, medi ambient i defensa del territori, 

vivenda i qualitat de vida, sense importar l’ordre, són els eixos que guien la nostra política i 

pensem que vosté, Sr. Moreno, no està fent tot el que toca. No està posant tots els recursos 

necessaris, per a nosaltres la gestió pública està danyada i no s’està fent com hauria de fer-se i 

pensem que ha de millorar-se la gestió en alguns temes. 

Entre els papers prioritaris que té un alcalde està la de reivindicar d’una manera més 

contundent les necessitats que té el seu municipi i sincerament, no acabem de veure’l així. Per 

exemple, el mes d’octubre va arribar a l’Ajuntament un expedient de lesivitat per no poder fer 

la delegació de competències de l’institut d’Eduardo Merello, perquè lluny d’actuar, van 

amagar eixe decret i no van fer res fins que Compromís va denunciar. Una cosa similar va passar 

aquest estiu quan davant de la negativa de la Conselleria de dotar l’IES de Canet de Batxillerat, 

només van reaccionar en una Comissió Informativa, que a més no era d’ensenyament i se’ls va 

comunicar que anava a haver-hi problemes d’escolarització d’alumnes de Batxillerat. Perquè 

eixa mateixa vesprada va haver-hi una reacció municipal i està bé que la fiscalització i el control 

que fa l’oposició faça que l’equip de govern reaccione. 

Pensem que en temes de sanitat que s’ha parlat ací, la necessitat de centres educatius, la 

necessitat de centres d’atenció primària, l’ampliació de l’hospital, crec que ha d’estar totes les 

setmanes en l’agenda de l’alcalde.” 

 

En aquest punt pren la paraula el Sr. Vila i diu: “Qualsevol que haja escoltat el Sr. 

Alcalde podria pensar que Sagunt està de meravella i que tot ho ha fet l’equip de govern. Jo 

pregaria una miqueta d’humilitat, perquè hi ha unes certes qüestions que considere que 

l’oposició també ha tingut alguna cosa a veure en tot això. Per exemple, en el trasllat de l’Arxiu. 

VOX va insistir prou en aquest aspecte i crec que va tardar l’equip de govern quasi cinc anys 

perquè en l’anterior legislatura no es va fer absolutament res per a millorar la seua situació. En 

el tema dels patis oberts que també s’ha comentat, es va presentar una moció per part de VOX, 

que després al final es va dur a terme per l’equip de govern. Després lògicament venen 

inversions pel caràcter geoestratègic que té la situació i la ubicació que té Sagunt, per exemple, 

la Gigafactoria, realment els que han tingut més a veure en tema de negociació, més que 

l’Ajuntament, que també ha tingut alguna cosa a veure, ha sigut la Generalitat. Més d’una 

vegada, a l’oposició se’ns ha dit que estàvem més de costat i que lògicament els tràmits eren 

més la Generalitat, fins i tot que no ens podia facilitar més informació perquè no la tenien. Clar, 

s’intenten posar-se unes medalles que no toca, simplement demane una miqueta més d’humilitat. 

És igual que el Pantalà, que hem col·laborat i sí que és veritat que el Sr. Moreno ha dit que vam 

fer propostes tots els grups polítics inclosos els de l’oposició; però qualsevol que escolte el seu 

discurs, sembla que el Pantalà l’ha dut a terme l’equip de govern i no és així, crec que ha sigut 

entre tots i només demane una miqueta d’humilitat. 

Ara començaré posant l’accent en algun dels temes que altres anys també he tocat i 

continuem tenint eixos problemes actualment i que reflecteixen la ineficàcia de l’equip de 

govern. Continuem tenint una nefasta gestió en la neteja viària i manteniment de jardins, foment 



 14 

de la discriminació i guerra de sexes que uns altres diuen igualtat, falta de compliment per part 

de l’equip de govern per a dur a terme les mocions aprovades, oblit de diferents nuclis de 

població, falta de compliment en les inversions i ara, si soc sincer, aquesta part l’he copiada de 

la legislatura passada i continuem tenint els mateixos problemes i vull dir que, tan bé que diuen 

que estem, hi ha molta autocrítica a realitzar com bé deia el company de Compromís. 

Començaré per neteja viària i manteniment de jardins, crec que tothom, quan hem fet 

una volteta pel Passeig Marítim escoltem a la gent la típica frase de “com pot ser que el passeig 

de Canet estiga tan bonic i tan ben cuidat i el del Port no”. Porten sis anys de govern i continuem 

tenint el mateix problema, però és que ja no sols el passeig, se’n van a les places i hi ha una 

falta de neteja, falta de recollida de les papereres de la via pública. Però si mirem la jardineria 

també manca poda, però si després mirem els contenidors, n’hi ha molts, i es queixa la gent, 

que no es poden ni obrir perquè estan trencats. Aquests problemes no venen d’ara, porten sis 

anys, els queden dos anys i mig o tres més o menys. Espere que intenten solucionar-ho, al final 

amb dues legislatures puguen arreglar aquests aspectes i altres més que comentaré. 

Continuem amb el tema de la desigualtat, dic desigualtat perquè vostés posen l’accent 

en la igualtat. Quan se celebra el Dia de la Dona, el Dia de la Xiqueta, el Dia de la Mare, però 

no se celebra el dia de l’home, el dia del xiquet, el dia del pare, ací no estem davant una veritable 

igualtat. Quan en oposicions es reserven algunes places per a dones i ja no parlem de proves 

físiques, sinó de proves a nivell intel·lectual, vostés el que estan generant amb aquestes places 

reservades per a dones, és com que la dona és inferior intel·lectualment respecte de l’home, 

quan això és mentida. No entenc aquest tipus d’igualtat a la qual vostés es refereixen perquè si 

vostés diuen que perquè hi haja uns certs treballs que estan feminitzats o que falta quota de 

gènere, per què no solucionen, per exemple, el tema de les netejadores que quasi totes són 

dones?, per què no solucionen el tema de les administratives que quasi totes són dones?, per 

part meua, el qui vulga treballar en el que vulga treballar, cadascú és lliure de triar el seu treball 

i, després, el que millor el realitze serà el que obtinga eixe lloc de treball, no per quotes. 

Els comentaré que la igualtat i la protecció de la dona, he de recordar-ho, perquè és un 

tema que a mi em va saber prou greu quan portàrem una moció al Ple sol·licitant que s’instara 

la Conselleria a investigar el tema de les menors tutelades pel govern Balear i Valencià i vostés 

van votar en contra d’aquestes menors que havien rebut un abús per persones que estaven 

tutelant-les. Això no és una veritable defensa de la dona. Ho poden vendre com que volien i 

organitzar un circ, ací no hi ha circ que valga, ací hi ha unes menors que van ser víctimes d’abús 

sexual i nosaltres el que volíem era que s’investigara, no volíem muntar cap circ perquè per a 

nosaltres això és molt seriós. 

Comentar també el balafiament que el govern continua realitzant amb els seus plans 

d’igualtat on sempre venen a dir el mateix, que no hi ha desigualtat a l’Ajuntament perquè la 

llei ho prohibeix i ho impedeix, però ací estem gastant els diners i el temps d’un funcionari 

perquè realitzen aquests plans d’igualtat que són totalment absurds com demostren els últims 

anys que es porten realitzant. 

El següent punt el dedicaré a la falta de memòria de l’equip de govern. En els plens 

municipals s’aproven mocions i precs, lògicament els precs no tenen una validesa jurídica com 

ja s’ha dit ací en reiterades ocasions, però sí una validesa política o de cara a la ciutadania. 

Actualment crec que té més rellevància un xoc de mans entre persones al carrer que les 

votacions que es duen a terme ací, perquè molts precs que es realitzen i es voten a favor no es 

duen a terme o es queden en el calaix de l’oblit i encara que es recorden i refresquen es 

continuen quedant ací. Recordaré alguns quants, a veure si recordant-los en aquest debat de 

política general podem fer una miqueta d’efecte i que tiren avant. Hem sol·licitat millores per 

a centres escolars com ara més ombratge als patis dels centres educatius. Vostés que esmenten 

tant el canvi climàtic i la calor que patim, etc, continuem esperant eixe ombratge per als nostres 

xiquets i després a part l’adaptació dels centres escolars perquè servisquen de refugis climàtics. 

També millores i ampliació en les infraestructures on es realitza Calistenia i Street Workout. Es 

va dir que es faria a la platja, a la platja per la Demarcació de Costes diuen que no els deixen, 
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però hi ha més ubicacions. Ara els xavals s’han d’anar a entrenar a Canet, tornem al mateix, el 

passeig de Canet molt ben mantingut i cuidat i les instal·lacions esportives molt ben cuidades a 

Canet i són els dos municipis governats pel PSOE. Ampliació, millora i ubicació en plataformes 

de geolocalització dels pipi-can i creació de zones d’esplai caní. Incrementar la plantilla de la 

policia local per a augmentar la seguretat en zones com Almardà, la plantilla s’ha vist 

lleugerament incrementada, ara hi ha una oposició en marxa, però crec que es diuen mitges 

veritats, perquè s’ha vist incrementada, però per què no es diu també que s’ha vist reduïda 

perquè hi ha gent que s’ha jubilat, hi ha gent que s’ha passat a segona activitat, hi ha hagut gent 

que s’ha tret l’oposició en un altre municipi i s’ha anat perquè les condicions laborals són 

millors, hi ha gent que està buscant en comissió de servei altres municipis en borses de treball, 

llavors si es fa una oposició de 15 o 20 places i després es van 15 o 20 persones ens quedem 

igual i després damunt si continua incrementant-se el nombre de població, si continua 

incrementant-se el número d’edificabilitat en tot el municipi, continuem tenint els mateixos 

problemes, fins i tot majors, no és el mateix un municipi de 65.000 habitants que de 70 que de 

75 i més encara amb la projecció que tenim de cara al futur. Sol·licitar a França els plans de les 

diferents intervencions practicades al Castell de Sagunt a principis del segle XIX, bancs 

adaptats i inclusius per a persones amb discapacitat motriu amb ús de cadira de rodes per a la 

seua mobilitat. Solucionar mancances en determinades instal·lacions esportives, com els camps 

del Xulla, les del Biensa o les del Mare Nostrum. I un llarg etcètera, de mocions i precs que van 

ser presentades per VOX i aprovades per una àmplia majoria que segueixen sense realitzar-se. 

Totes aquestes mocions descrites són mocions que no signifiquen grans partides pressupostàries 

en un Ajuntament que tenen un pressupost de quasi 100 milions d’euros. Únicament es 

necessiten ganes de treballar per a ajudar als veïns de Sagunt i prestar uns serveis dignes i 

concordes als impostos que es paguen. 

Per tot això és pel que l’equip de govern amb part de l’oposició no va voler aprovar una 

moció que presentem fa temps de control i seguiment de precs i mocions perquè lògicament si 

tinguérem eixa comissió de seguiment de les mocions i precs que ixen aprovades, eixiria a la 

llum totes les que es queden en el calaix de l’oblit. 

Un altre dels problemes enquistat de l’equip de govern és que continua oblidant-se de 

prestar un servei concorde als impostos que demanen. A unes certes zones del nostre municipi, 

com pot ser Almardà, Monestirs, Mont Picaio, entre altres, ho podem observar amb les 

sol·licituds de Monestirs que continua sol·licitant any rere any la segregació per a unir-se a 

Puçol i ho fan perquè no donem solució al problema que tenen, però és que després si ens 

n’anem a Almardà, continuem tenint les mateixes reivindicacions que tenien en la legislatura 

de 2019, això sí, el carril bici sí que l’han posat. Però el tema de la platja del litoral ha eixit 

reflectit ací com que es va per bon camí, a veure, portem sis anys, si no comencem a anar per 

bon camí, al final no hi haurà camí. Anem prou lents, l’administració és lenta, però també hi ha 

diversos partits que a nivell nacional haurien de tindre pes i estem parlant de Sagunt i no d’un 

poble de 3.000 o 2.000 habitants, que també es mereix la defensa perquè els seus vots valen el 

mateix, però és que estem parlant d’un municipi de 70.000 habitants que té previsió de continuar 

creixent i veig que les platges continuen estant igual de degradades. Continua faltant també un 

increment de seguretat. Continua sol·licitant Almardà després de sis anys de govern socialista 

seguretat, seguretat i seguretat. Es van posar unes càmeres per a control del trànsit i seguretat a 

proposta de VOX això millora alguna cosa, però és que encara falta molt més. En totes les zones 

disseminades, no sols Almardà, en més nuclis disseminats la policia hi ha vegades que no passa, 

ens estem trobant amb una situació que un municipi de 70.000 habitants hi ha vegades que té 

dues patrulles per a patrullar tot el terme municipal, dos cotxes. Vindre ací i fer gala que hi ha 

una inversió a la central de la policia local que la respectem, la justifiquem, la lloem, però això 

és un pegat, el que cal mirar és a futur i que no ens tope el bou, perquè quan vinga la Gigafactoria 

creixerem. 

L’últim punt de la meua intervenció, podria comentar també que ens convoquen a les 

comissions de pressupostos, però no ens donen accés a l’expedient perquè està en tramitació 
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fins a l’endemà, i això no pot ser, si a mi em convoquen per a una comissió és perquè l’expedient 

ja ha d’estar obert. L’Ajuntament continua incrementant impostos i taxes als ciutadans com hem 

pogut veure últimament, taxa d’esport, taxa de residus, doncs per a què, ho podria dir ben clar, 

és per a pujar-se els sous. 

Traiem un altre tema i és que normalment, l’equip de govern sol estar treballant en això 

quan traiem l’oposició un tema i preguntem per alguna cosa l’equip de govern sempre sol estar 

treballant en eixe i si no, es posarà a això. Però després passen mesos i no hi ha avanços. També 

podríem parlar dels 100.000 € que donen en ajudes internacionals quan ací a nivell municipal 

són necessitats per determinades persones amb mancances que necessiten per a sobreviure. A 

Sagunt també existeixen persones que estan molt malament, però hi ha alguns que prefereixen 

prioritzar en altres països que a Sagunt. 

El Sr. Rovira parlava també de la vivenda i ha criticat a les grans forquetes, als fons 

voltors, però no ha criticat als ocupes que damunt tenen actituds indecents, amenaçadores, que 

s’endollen a la llum i a l’aigua il·legalment i que damunt fa temps van amenaçar a treballadores 

socials. Hi haurà persones que ocupen que siguen famílies honrades i honestes que dins de les 

seues necessitats, però hi ha altres persones que ocupen amb una altra intenció. Hauríem de 

defendre als veïns de Sagunt davant d’eixes situacions. 

Podria parlar també del deute que tenim amb la dessaladora, la seua mala gestió, no 

s’han aconseguit grans avanços, també el Pla d’Inundacions sense efecte, sense tindre de 

moment un tanc de tempestes, sense millorares significatives per a evitar inundacions en unes 

certes zones, podria parlar sobre la falta de previsió de l’increment poblacional amb l’arribada 

de la Gigafactoria, falta de previsió en l’escassetat de centres escolars, falta de previsió en els 

centres de salut, sol·licitar l’ampliació de l’hospital, l’ampliació de la policia local amb una 

central nova on es puga albergar un cos de policia concorde al nombre d’habitants i a les 

dimensions del nostre terme. 

Han passat sis anys de govern socialista i han sigut incapaços de ser previsors, s’han 

centrat en la seua ideologia i en la seua agenda 2030 secundada també pel PP, on la seua prioritat 

són els carrils bici, la destrucció de les empreses obligant-los a realitzar inversions milionàries 

per a reduir el CO₂ , fins i tot tenint informes que diuen que la qualitat de l’aire a Sagunt és 

bona, crear informes i estudiar on situar les seues futures zones de baixes emissions, les seues 

ajudes internacionals, l’increment de contractes menors a dit i possibles fraccionaments on hem 

arribat a veure informes en contra del secretari i un llarg etcètera que no afavoreixen gens els 

veïns de Sagunt. Però tots sabem el que succeirà en aquest Ple, nosaltres lògicament el 

criticarem, vostés diran com de bons que són, però el que no mentirà mai és l’hemeroteca, 

perquè actualment es queden tots els plens gravats. Amb el poc temps que hem estat a nivell de 

la Generalitat en el govern hem aconseguit també el Bé d’Interés Cultural per l’Alt Forn, hem 

aconseguit també que es traslladara l’Arxiu a una nau en condicions i al final nosaltres seguirem 

en la nostra línia que és treballant, fiscalitzant i controlant a l’equip de govern i recordant a 

l’equip de govern, per a bé i per a mal, les coses que facen bé i les coses que facen malament. 

Gràcies”. 

 

El Sr. González exposa en aquest moment. “Bona vesprada, el discurs del Sr. Alcalde 

ha sigut, com sempre, amb molt bona lluna, fruit de la bona oratòria que té Darío Moreno, però 

eixe tarannà oculta darrere un altre tipus de comportaments cap a les persones que conformem 

aquest Ple; vull dir amb això que l’alcalde de Sagunt ha reduït aquest Ple a un sainet, perquè el 

que se suposa que és el màxim òrgan de representació del municipi s’ha convertit, en les seues 

sessions ordinàries, en un mer tràmit quan no tenen més remei que passar per ací a alçar els 

seus tretze braços. 

D’altra banda les propostes o mocions presentades per l’oposició, des que està el Sr. 

Moreno, han sigut menyspreades, tractades com a precs davant dels quals el govern, per molt 

que els aproven per quedar bé de cara a la galeria, el que fa normalment és guardar-los en un 

calaix i oblidar-se’n. En alguns cas és cert que eixes propostes tiren avant, per exemple, la dels 
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patis oberts ha tirat avant, després de negar-nos el pa i la sal durant anys i ara van fent bandera 

del programa de patis oberts, alguna cosa que em sembla fenomenal i aplaudisc eixa decisió, 

però he de recordar que Iniciativa Portenya va fer bandera d’això durant molt de temps i sempre 

rebem la negativa per part dels qui ara governen. 

Quan parle del maltractament a l’oposició, ho faig amb coneixement de causa. Quan 

vostés s’encarreguen de silenciar a eixes comissions que es diuen informatives, donant-nos 

l’oportunitat de realitzar precs i preguntes. Normalment quasi totes les comissions porten en 

l’ordre del dia precs i preguntes i no porten qüestions que són d’importància per al municipi, 

no existeix eixa informació. El Sr. Rovira parlava que és molt important la tasca de fiscalització 

de l’oposició i és impossible la fiscalització o portar-la avant quan se’ns nega la informació. 

Anem a les fosques a eixes comissions informatives i preguntem allò que pensem que es pot 

estar fent o que pensem que està bé o està malament. No obstant això després ens trobem amb 

temes com, per exemple, en l’últim Ple que van portar una modificació de 19 punts 

d’Urbanisme que bé es podien haver tractat en diverses comissions i que, no obstant això, vostés 

van preferir, com dic, portar-ho en pla fosc, la qual cosa ens fa desconfiar, Sr. Moreno. Cal ser 

conscients que en l’oposició es troben els representants triats per 14.786 ciutadans, enfront dels 

16.054 van triar a l’equip de govern, un 51% dels ciutadans, però no poden vostés menysprear 

a eixe altre 47% que van decidir votar als qui estem en l’oposició, i que, com a representants 

d’ells, volem tindre una informació clara i transparent, cosa que, com dic, en aquest moment i 

des de fa ja prou de temps no es dona. Entenc que vostés estan menyspreant a eixe 47% de 

ciutadans del municipi i, per tant, la meua primera objecció va amb la seua manera de gestionar 

precisament la transparència i el respecte cap a aquesta institució. 

Encara que el que comentaré a continuació no són assumptes de competència municipal, 

sí que ho són d’obligatòria defensa per part dels representants d’aquest Ajuntament, 

concretament i el que diré és repetitiu sobre el que han dit també altres portaveus, el transport 

públic cap a València o Castelló especialment des del Port és un autèntic desastre. Vostés poden 

tirar-li la culpa als qui manen en la Generalitat i fins i tot, Sr. Moreno, pot tindre la descaradura 

d’organitzar una concentració en la Tinència del Port i encara que em mira rar el Sr. Rovira, sí 

que parle d’organitzar al costat del seu company Rovira, utilitzant per a això a l’Associació de 

Veïns de la Victòria. Em pregunte com es pot fer això després que vostés han estat vuit anys 

governant a la Generalitat Valenciana. No ha millorat ni un mil·límetre el transport públic en 

els vuit anys de govern del seu partit a la Generalitat Valenciana. Els nostres veïns i veïnes 

viatgen com a sardines en llanda en els autobusos que ixen cap a València sense que ningú 

escolte les seues queixes, en alguns casos quedant-se en terra a l’espera del següent autobús i 

en altres casos sense que hi haja un següent autobús. Hem de ser conscients que eixa manera 

precària de viatjar per l’autovia, amb desenes de passatgers dempeus és un risc per a la vida 

dels nostres veïns i veïnes i corren perill amb eixa manera de viatjar cap a València, per la qual 

cosa pregue una vegada més que es posen solucions. Jo treballe, entre altres coses, els temes de 

seguretat en Arcelor i els garantisc que davant de riscos molt menors a aquests es prenen 

mesures. Ací s’està corrent un greu perill que en el cas que hi haja un incident, hi haja persones 

ferides en el millor dels casos. I ja que parlem de solucions, he d’insistir que portem anys 

demanant un tren de rodalia fins al Port, coincidisc amb el Sr. Roberto Rovira. A eixa petició i 

després dels últims esdeveniments de l’arribada de la mega factoria se suma la petició de metre 

fins al Port i Sagunt. Vostés, tan amics de les fotografies, han trobat l’oportunitat de vendre’ns 

una estació de l’AVE a Sagunt, una cosa que assegura el Sr. Alcalde que han defés davant del 

govern a Madrid; però em pregunte per què s’és tan servil davant de la negativa d’eixe tren de 

rodalia o el metro fins al Port. No entenc com no se’ns ofereixen llançadores, em sembla absurd 

que ens plantegen novament autobusos entre el Port i l’estació de trens, és un autèntic insult i 

torne a repetir la paraula menyspreu cap al Port. Lògicament parle del Port separant un nucli 

d’un altre. Per això insistisc que hem de continuar barallant per a aconseguir que l’administració 

actue amb un mínim de raciocini. Novament demane, com hem fet en algunes mocions, que se 
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sol·liciten les reunions a les quals puguem acudir els portaveus de l’oposició. No volem fotos, 

volem fets i de moment fets no tenim cap en aquest sentit. 

Unes altres qüestions que superen la competència municipal i ací el Sr. Alcalde ha parlat 

de les infraestructures viàries, encara que he de dir que amb l’arribada de la Wolkswagen ha 

suposat un avanç en les connexions entre la V-23 i l’AP-7. Però eixes connexions són 

absolutament insuficients per a tindre al nostre poble, novament el Port, ben connectat. Ens 

trobem que el desdoblament de la V-23 i les connexions de l’A-23, sembla que han passat a 

l’oblit, no apareix en cap costat la intervenció en eixes carreteres quan haurien d’estar en 

execució davant de la qual sembla que s’està aveïnant quan estiga en marxa la Gigafactoria 

probablement hi haurà un increment de mobilitat de ciutadans i per tant, fa falta que totes eixes 

infraestructures estiguen executades. I si eixes connexions del Port pel sud són importants, no 

ho és menys el reiteradament sol·licitat pont de connexió entre les platges de Canet i el Port, la 

nostra connexió cap al nord. Davant d’una pregunta en urbanisme per aquest tema, se’ns va dir 

que havien posat objeccions des de la Generalitat Valenciana, també van dir que des de 

l’Ajuntament de Canet, però em vaig preocupar de preguntar-li a Pere i em va dir que des de 

Canet no havien posat cap objecció a eixe pont i que eixe canvi de pla urbanístic o eixe pla 

especial havia sigut poc menys que abandonat per aquest Ajuntament. Entenc que dol que a un 

li diguen que no, però davant d’una qüestió raonable com és eixa connexió entre tots dos nuclis 

de població, entre el de Canet i el del Port, crec que l’Ajuntament de Sagunt ha de continuar 

insistint, no és normal i els veïns del Port mirem cap amunt i veiem set ponts o passarel·les ací 

a Sagunt, i que al Port comptem amb un gual i el pont de la Mini Fe. Crega’m, senyor alcalde, 

això és injust i no és racional. 

No tot han sigut males notícies, sense cap dubte el gran projecte d’enguany ha sigut la 

conclusió de la primera fase del Pantalà davant de la qual cosa tots ens hem de felicitar, però 

també ha sorgit un nou problema que dificulta l’execució de la segona fase, la licitació de la 

qual anava a eixir aquest mateix any, no obstant això estem a l’espera d’una reunió que li 

sol·licitem al Sr. Alcalde fa quasi dos mesos, perquè en IP ens temem que caldrà insistir perquè 

l’Autoritat Portuària complisca amb els seus compromisos, i ja que parlem de l’Autoritat 

Portuària hem de fer referència al projecte d’integració del port comercial a la ciutat, una qüestió 

que segons el pla inicial ja hauria d’estar acabada o, almenys, molt encaminada, però que tal 

com es pot veure està encara molt verd, siga per un concurs d’idees o siga perquè cal garantir 

el pas de camions a les drassanes, però eixe projecte també porta camí d’enquistar-se. Sr. 

Alcalde, crec que és necessari i urgent que es posen les cartes boca amunt i vegem realment i 

que parlem de terminis i ens deixem d’històries de concursos d’idees, que si han de passar tres 

camions al dia per a anar a la Drassana. Tot això té solució en el temps i en l’execució d’algunes 

xicotetes obres. 

També trobem a faltar que en algun dels pressupostos de la Generalitat apareguen fons 

per a projectes ja promesos en anteriors legislatures. Parlem de la gran problemàtica i falta de 

recursos per a la salut mental, crec que eixa ha sigut una de les grans faltes en el discurs del Sr. 

Alcalde hui, perquè és un problema que va creixent, és un problema que afecta tant els nostres 

joves com a les persones més adultes i que requereix d’una intervenció eficaç per part de 

l’administració. Hui tornem a reiterar la nostra petició que vostés complisquen amb les seues 

promeses i em referisc a aquells que han governat a València i als que estan governant de 

construir un centre de rehabilitació i reinserció social o centre CRIS al que fa un parell d’anys 

van afegir la necessitat d’una residència per a persones amb problemes de salut mental, ací 

tothom s’ompli la boca amb la seua preocupació per la falta de recursos, però la realitat és que 

a l’hora de la veritat és que no es posa el degut entusiasme per a aconseguir eixos recursos. Per 

exemple, m’agradaria que algú ens explicara els avanços que hi ha sobre el centre de salut 

mental infantojuvenil, que el Partit Socialista pensava situar a la plaça Ibèrica. Crec que ací hi 

ha un recurs que s’està desaprofitant, podria tindre altres usos si no es farà eixe centre de salut 

mental infantojuvenil i, per tant, jo reitere la necessitat que també, en aquest cas, es donen 

solucions. 



 19 

Quant al Patrimoni Industrial que veig que us poseu medalles cada any, però realment 

els avanços estan sent més aviat escassos i molt lents. Amb un Museu buit de contingut o amb 

el Forn Alt sense tindre una data per a donar-li accessibilitat. La Gerència la primera fase de la 

qual va ser executada, que he de dir que en aquesta primera fase està fallant el manteniment, hi 

ha qüestions que parlen de deixadesa i que crec que haurien de donar-li una ullada perquè eixa 

lucidesa que tenia la primera fase quan el van obrir es mantinga. Està molt bé inaugurar 

projectes, però després cal mantindre’ls. De la mateixa manera que en el Pantalà s’habiliten 

eixos locals d’oci i que es facen coses que realment permeten mantindre eixa lucidesa que han 

donat. Jo personalment estic encantat amb la primera fase de la Gerència, amb el Pantalà, però 

m’agradaria que no caiguem en eixos àmbits, com en la resta del municipi, en la deixadesa, la 

falta de manteniment i en la brutícia. 

Projectes com el de Passeig i la façana marítima del Port semblen estar encallats davant 

de la falta de gestió administrativa i també de recursos econòmics. Van anunciar a so de bombo 

i platerets una transformació d’eixa zona i de moment no li destinen ni un cèntim en el 

pressupost del 2025. M’agradaria saber d’on traurem els fons per a fer eixa gran inversió en el 

passeig marítim, perquè parlaven de 15 milions d’euros, això m’agradaria veure-ho. D’altra 

banda, en la mateixa zona tenim abandonat a la seua sort el Delta del riu Palància, una qüestió 

en la qual insistisc. El Delta del Palància va ser cedit a l’Ajuntament de Sagunt, tots ens 

congratulem que per fi teníem la possibilitat d’intervindre en eixe Delta i, no obstant això, per 

part municipal no s’ha fet absolutament res en un espai que sí que podria ser un pulmó verd per 

al municipi i que té unes dimensions de més de 100.000 metres quadrats. 

També i atés que estic parlant del Delta m’agradaria parlar de la il·luminació de la 

Sendera Blava, una altra qüestió que ve reivindicant IP, que amb els nostres escassos mitjans 

hem demostrat que amb poquet es podria guanyar molt en eixe espai. Se’ns ha dit que s’està 

plantejant la il·luminació d’eixa Sendera Blava i esperem que quan eixe projecte es vaja a dur 

a terme se’ns informe, no com s’està fent habitualment en les comissions, i se’ns deixe 

l’oportunitat de veure’l, d’estudiar-lo i si podem aportar algun tipus de millora. Espere que no 

siga necessari. 

Continuen vigents els problemes de brutícia als carrers del Port i pendents del reasfaltat 

de nombrosos carrers, que donada la falta d’inversió, van augmentant cada any. Vostés van 

licitar i van adjudicar diversos paquets i seguim a l’espera. Passa com amb tantíssimes coses 

que es queden en el tinter o que no sé per què es retarden tant realment. Per exemple, en el 

Casino Gerència han rescindit el contracte a l’empresa contractista després de tres anys que van 

començar les obres, allò està en un estat bastant penós i, almenys, crec que haurien de demanar 

disculpes per haver perdut mig milió d’euros dels fons europeus i també espere que eixa 

licitació, que ara estem en una nova redacció per les faltes que hi ha en el projecte, siga 

immediata, la del Casino Gerència. 

Finalment vull fer referència al pelotazo urbanístic que vostés van aprovar en l’últim 

Ple. Vull insistir que han regalat edificabilitat i han donat major densitat de vivendes, a part 

d’incrementar plantes als edificis que es poden construir en diversos àmbits del Port. 

Continuarem denunciant aquest atropellament i arribarem fins on hàgem d’arribar per a 

demostrar que no s’ajusta a la legalitat, perquè és una modificació en tota regla del Pla General. 

Acabe dient o tornant al principi, Sr. Alcalde, el seu discurs ha sigut molt lloable, molt 

bonic, però vull que vostés complisquen amb l’oposició, amb eixe 47% de veïns que són ací 

davant de representats i que siguen transparents. Vostés venen transparència i aquest 

Ajuntament és de tot menys això. En eixa façana tan bonica, hi ha una part fosca, potser és que 

van molt sobrats, tenen tretze vots, però crec que no s’adonen que no estan actuant de manera 

conseqüent amb els regidors que tenen ací (en l’oposició), la qual cosa han fet ara amb els 

pressupostos i que ha nomenat el Sr. Gil, em sembla absolutament desproporcionat, presentar o 

donar compte el divendres i pretendre en vuit dies aprovar els pressupostos, que després 

l’oposició, potser, no fa res per millorar-los, però la seua obligació és, almenys, donar-nos eixa 

oportunitat, cosa que vostés no han fet. Res més.” 
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Pren la paraula el Sr. Catalán. Manifesta: “Bona vesprada. Fets i realitats i (llig titulars 

de premsa), “només Sagunt va incrementar el seu deute Morvedre durant el passat exercici”, 

“Sagunt arrossega un dèficit de 2,5 milions del primer semestre de l’any”, “l’Ajuntament de 

Sagunt fa un pas arrere en transparència i cau del notable”, “la transparència i els contractes 

menors generen crítiques a Sagunt”, “l’Ajuntament torna a depassar el termini legal del 

pagament dels seus proveïdors”, “el mal estat de l’estació de Renfe alça butllofes a Sagunt”, 

“el Casino alerta de la deterioració de l’entorn en els més de dos anys amb obres”, “els ingressos 

dels edils de Sagunt van augmentar un 40% en l’últim any”. 

Sr. Darío, el seu partit porta governant deu anys aquest Ajuntament, i vosté cinc, no és 

nou i passen les setmanes i no passa absolutament res i el poc que passa ho acabeu de veure: 

augment del deute, falta de transparència, increment de les taxes, reducció de les bonificacions, 

accés a la vivenda més cara i més impossible, inseguretat ciutadana, puja la crispació entre els 

nostres veïns, paguem més i la ciutat cada vegada està més bruta, s’incrementen les baixes del 

personal de l’Ajuntament i no es reposen, es redueixen els serveis entre altres moltíssimes coses 

que anirem desgranant. Sr. Alcalde, portem mitja legislatura, vosté legislatura i mitja, i és molt 

conscient que les coses a casa no van bé. I no ens valen més excuses ni cortines de fum, perquè 

ja no és nou en això, el van coneixent bé i no enganya a ningú, així que pose’s a treballar perquè 

tot el que a continuació podrem escoltar és el fidel reflex de la seua mala gestió i del poc de 

temps que passa vosté al seu despatx, perquè els uns pels altres i la casa sense agranar. 

Respecte a l’Organització Municipal, lectura dels ingressos dels edils augmenten un 

40%, ens trobem davant del govern més car, de la història del nostre consistori, amb major 

pujades de sous i sobretot, amb un increment en número i sou d’assessors; alguna cosa que ens 

continua desconcertant i li faig aquesta pregunta directa quants assessors més necessita?, perquè 

nosaltres ja vam perdre totalment el compte, tant amb el número com de la despesa que suposen 

a les butxaques dels nostres veïns. No serem els primers que li diguen que el present i futur de 

les seues xarxes socials no li ho pagaran els ciutadans, perquè a aquests ja no els enganya més. 

Per no parlar dels seus trucs de màgia per a amagar que l’Ajuntament no té diners, per una 

despesa excessiva i incontrolada derivada d’una pèssima gestió econòmica i no hi ha diners ni 

en la recta final ni a mitat d’any, demanant moltes vegades i en moltes ocasions al personal dels 

diferents departaments perquè facen meravelles, que facen l’impossible per a tirar avant el 

consistori i si no fora per ells vostés ja hagueren afonat aquest vaixell. I tot per plantejar uns 

pressupostos totalment desajustats d’una realitat que els supera i que no saben gestionar de 

manera eficaç. Una realitat que els ofega i ofega a la ciutadania amb la trista festa del gasto 

abusiu i descontrolat que pretenen que pague el contribuent. I li diré que això ens entristeix i és 

molt frustrant per a l’oposició, perquè veure com augmenten les taxes i els impostos, redueixen 

les bonificacions als nostres veïns i damunt augmenta el deute de l’Ajuntament, és realment 

desesperançador i a la màgia se li uneix el joc de trilers per a enganyar la ciutadania. 

El 14 de setembre, Sagunt baixa l’IBI al mínim per a pal·liar l’obligada pujada taxa 

d’escombraries, però senyors és que a l’octubre de 2023 el govern de Sagunt augmenta tres 

impostos, entre ells l’IBI. Això al meu parer i tots els components del meu grup es diu 

improvisació i això en gestió municipal no es pot permetre. I deixen-me dir-los que plantejar 

uns pressupostos en temps no és, ni molt menys, sinònim de fer una bona faena, repetisc, hi ha 

números rojos allà per on es mire i si no arribem a final de mes és per una nefasta gestió 

econòmica que els té fins al coll. Sr. Alcalde no li ixen els comptes i això vosté ho sap. Puja 

l’IBI, el baixa, pugen les taxes esportives, sembla que la salut ja no importa, puja la plusvàlua 

a tipus màxims, però això no sembla importar-li i ho porten d’amagatons, puja la taxa de fem 

amb el famós “tasazo” o “basurazo” del seu estimat Pedro Sánchez, on la ciutadania passarà a 

pagar de 52 € a 111 €. Es redueixen les bonificacions com les de l’impost de circulació dels 

automòbils híbrids, sembla que ja no som tan “eco” quan fa falta diners. Es retallen activitats 

esportives per falta de pressupost encara que se li vulga dir reajustament pressupostari. És 

clarament una tisorada esportiva i a la salut i no ho dic jo, més de dos mesos sense poder fer 
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gimnàstica a Sagunt. Per no deixar-nos les ajudes i subvencions que es mantenen igual quan la 

vida puja i a la bona gent dona el seu temps per mantindre viva la nostra ciutat això els mata. I 

així podríem continuar parlant de retallades d’un partit que sembla mentida que abandere el 

progressisme i que es faça dir partit socialista obrer espanyol, creient-se prop del poble i 

allunyant-se cada vegada més d’ell. I d’això vosté és perfectament conscient, com també ho és 

que no hauria de permetre, i ho fa, una despesa supèrflua com voler comprar un escenari per 

40.000 € i d’altra banda, deixar caure la UNED per 50.000 €. Però no es preocupe que la gent 

té memòria i sempre recordaran que aquest alcalde socialista va fer desaparéixer la UNED de 

la nostra ciutat, i no ho dic jo (llig notícia): “La UNED se’n va de Sagunt, decisió unilateral de 

l’Ajuntament”. Un gran exemple de com no es pot gestionar pitjor un consistori, exemple de 

tants uns altres que fa que ens trobem en números rojos, unes xifres que no li permeten veure 

amb claredat i entenem, de veritat que ho entenem, la seua preocupació, perquè els barris estan 

com estan, el reasfaltat arriba malament i tard, i malgrat l’anunci que es va fer a so de bombo i 

platerets, la realitat és que eixa partida no dona més que per a tres o quatre pegats i la ciutat 

necessita ja urgentment un pla ambiciós de reasfaltat després de nou anys d’inacció del vostre 

govern. 

D’altra banda, no sé si s’adonen que la ciutat està trista, falta il·luminació, en alguns 

casos inexistent i en uns altres molt pobre, sobretot en zones comercials que necessiten d’una 

llum especial per a fer brillar el nostre comerç local, però a vosté això sembla no importar-li. I 

si en algun cas es millora la llum, com és el cas de Ciutat Vella, és a costa d’una ajuda de 

Diputació, perquè plantejar-la vosté en els seus pressupostos millor no, perquè no pot i ho sap. 

Llig titular: “L’enllumenat públic de Ciutat Vella serà renovat per a millorar la seua eficiència 

energètica. El projecte compta amb una subvenció de 550.000 € de la Diputació de València”. 

Sense oblidar la inversió en instal·lacions esportives que costa veure-les perquè no n’hi ha ni 

n’hi ha hagut durant els anys que vosté està governant, només cal acostar-se a la piscina de la 

Casa de la Joventut amb un sostre totalment oxidat i amb goteres que semblen cascades, no ho 

dic jo que soc usuari, ho diuen la resta d’usuaris que dia rere dia van a la piscina de la Casa de 

la Joventut. O la teulada que tant sol·liciten els clubs per a les pistes exteriors del Tres d’Abril 

o el joc del gasoil per a calfar l’aigua, que en diverses ocasions, pensar en la dutxa després de 

l’entrenament és un sofriment, però això a vosté li dona el mateix. I, Sr. Alcalde, quan parla 

d’inversions i millores per als serveis públics, parla d’això i llig… "Sagunt gastarà 650.000 € 

més del que es preveu en la central de policia”. Com diem la seua gestió arriba tard i malament, 

com també ocorre amb les nostres benvolgudes platges d’Almardà, Corint i Malva-rosa, Sr. 

Alcalde, les nostres platges es moren i ara mateix agafaria el mòbil i li ensenyaria tres fotos que 

acaben de publicar en les xarxes que no hi ha cap protecció hui dia a les nostres platges. Es 

moren i no hi ha temps per a més anuncis irreals, és temps de treballar, de convocar les 

comissions de platges que faça falta, no podem tirar-nos mesos i mesos sense tindre una 

comissió especial de platges, de reunir-se amb Miteco, la guia encara no la tenim malgrat els 

seus anuncis que ja sabem que li agrada molt, amb la Generalitat i amb les associacions que 

defenen el litoral perquè no desaparega, però a vosté això, de nou, sembla que no li importe, 

això sí, el vídeo a la platja i no perdre l’oportunitat d’aparéixer en algunes de les accions com 

la cadena, que per cert, es va anar a posar en el límit amb Canet, que just eixa zona està 

relativament bé, no va vindre on havia de vindre per a mostrar la realitat. El projecte de falsa 

urgència de Costes per a les platges d’Almardà, Corint i Malva-rosa és un atemptat més a 

aquestes platges sacrificades perquè li agraden els anuncis, i si són milionaris millor, així es 

penja la medalleta, però no enganya el contribuent que sent que per molts milions que 

s’anuncien la seua vida no canvia, no millora, el seu barri s’embruta i no es neteja i la seua 

butxaca amb vostés al capdavant tremola cada mes perquè aquest Ajuntament en comptes de 

ser a prop, ajudar, incentivar, promoure, ofega. És evident que no s’està fent prou com que 

tampoc es troba a l’altura de les expectatives dels votants que van confiar en vosté, de fet s’està 

fent el just per a complir expedient. 
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Com és el cas de la SAG, més del mateix. Ens ven una nova Gerència, per a què. Va 

anunciar que vindria el Salvador com cavall blanc apareixent per a millorar el servei i de 

moment ni Salvador ni cavall blanc; cobrir expedient i solucionat. Això sí, augmenta la brutícia, 

incrementa la crispació entre els treballadors i que no se’ls oblide, treballadors que són de la 

casa i que són els nostres veïns. Augmenta la despesa i tot continua igual o, més ben dit, 

empitjora. Però de veritat es creuen que és suficient amb un compte en xarxes socials de la SAG 

i un parell de notícies en premsa, perquè estan molt, però que molt però que molt equivocats, i 

aquest servei és una de les grans, per no dir, la major de les preocupacions dels nostres veïns i 

veïnes i sembla que vosté no ho sàpia. Però sí que ho sap, clar que ho sap i la realitat és que la 

nostra ciutat està pendent de pagar un deute a la SAG per la seua mala gestió econòmica amb 

quasi 40 factures pendents que ascendixen a 1,2 milions i que la majoria corresponen a serveis 

prestats en 2021. Llig: “Sagunt Parc paga part del seu deute amb el risc d’empitjorar el servei”. 

El servei no funciona i la seua falta de gestió damunt costa a la ciutadania més diners extres. 

Com també sap que té l’oposició, qui ha de fiscalitzar-la amb mans mig lligades, perquè ens 

costa Déu i ajuda aconseguir informació, perquè a més de ser vosté l’alcalde del govern més 

car de la història, és també l’alcalde de govern menys transparent de la història recent del nostre 

consultori. No ho dic jo, encara que ho patim, llig “L’Ajuntament de Sagunt fa un pas arrere en 

transparència i cau del notable”. La falta de transparència és una realitat que ja no tracten 

d’amagar malgrat els informes i reiterades notes de premsa que redactem tota l’oposició. Hi ha 

transparència zero per part d’aquest equip de govern, existeix un portal de transparència que de 

transparent té més aviat res. L’accés als expedients no es donen o es tarda setmanes a donar-lo 

i, quan es fa, es dona al que interessa, però això ja no sorprén a ningú i el treball de recerca que 

ens toca fer per a poder fiscalitzar que és el nostre treball i dret, és un tremend desgast. No 

juguen net i vosté això ho sap. Un exemple més de la poca transparència d’aquest equip de 

govern és que no ens donen accés als expedients dels contractes menors i són més de 600 

contractes menors els que ha realitzat aquest equip de govern de l’alcalde socialista que 

ascendeixen al voltant de 4 milions d’euros. I, com vosté bé sap, la utilització de contractes 

menors ha de ser mínima, però és que també ho sap el Síndic de Greuges, que en l’informe que 

va realitzar de la gestió de l’equip de govern actual va donar la raó de l’accés a expedients als 

diferents grups polítics que així ho sol·licitem. 

I com no parlar de vivenda, del recent pelotazo urbanístic que s’acaba de marcar el seu 

equip amb el canvi massiu de 19 modificacions urbanístiques, ni més ni menys, de les quals 

cinc o sis són una vergonya. Uns canvis que incrementen tant el nombre de vivendes com les 

altures dels edificis en àrees com el barri de Churruca, la zona d’Illa de Menorca o la Gerència. 

Es construiran més vivendes, pràcticament es duplicaran respecte dels projectes inicials, molt 

més xicotetes, moltes d’elles d’uns 50 metres quadrats i pregunte de veritat creu que realitzar 

vivendes de 50 metres quadrats millora la vida dels nostres veïns? És una autèntica bogeria, 

perquè el que no es millorarà, i així ho estem veient, són les infraestructures o serveis públics. 

Sr. Alcalde, nosaltres li preguntem a qui beneficien aquestes modificacions urbanístiques, a 

eixes grans forquetes que fa un temps vosté anava a obligar a construir i que ara els aplana el 

camí i facilita el boom de la construcció? Faça-li-ho mirar vosté i Esquerra Unida a qui 

segurament no li perdonaran mai els seus votants que haja donat suport a aquest tripijoc 

urbanístic a la nostra ciutat. 

Finalment vaig a la inseguretat ciutadana i el que faré és llegir titulars perquè no quede 

en boca de l’oposició i ens titllen de mentiders. “Les agressions sexuals entelen el descens de 

la delinqüència a Sagunt”, “una baralla posa el focus de nou en una zona de Sagunt”, “amenaça 

amb una pistola en una discoteca de Sagunt”, “detingut a Sagunt per ocupar un xalet fingint una 

estafa”, “alarma en unes festes en veure’s un home amb arma de foc”, “l’abandó d’animals a 

Sagunt va en augment”, “detingut a Sagunt després de mobilitzar diverses patrulles policials”, 

“veïns de Doctor Palos exigeixen mesures contra la violència en el barri”, “els casos civils van 

augmentar un 11% en els jutjats de Sagunt durant 2023”. Sr. Alcalde i equip de govern, no 
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vingen a donar lliçons ni a pintar un món meravellós, perquè hi ha molta faena per fer i es fa 

treballant en el despatx i passant menys temps al carrer. Gràcies.” 

 

Tanca aquest primer torn de paraula el Sr. Raro. “Bona nit a tots i totes. Ens trobem en 

aquest primer debat de política general d’aquesta legislatura,. Sempre solc començar agraint el 

treball de funcionaris/àries d’aquesta casa, de la SAG, del Consell Agrari, de la Fundació, 

d’Aigües de Sagunt, que són el nostre conglomerat, perquè possiblement sense ells i elles, ja 

podríem tindre direcció política i oposició, que pràcticament res del que podem oferir a la 

ciutadania ho faríem. Òbviament a mi em toca defendre el treball del meu equip, dels meus 

onze regidors i de l’alcalde. Com sabeu aquesta legislatura vam fer una renovació de la mitat 

del nostre equip i cal posar en valor la gran faena que han fet els regidors que es van incorporar 

al juny del 23 i els que continuàvem des de la legislatura passada. Si hui l’alcalde pot fer un 

discurs positiu d’aquesta ciutat és perquè aquest equip que conformem és positiu per a la ciutat 

i perquè la ciutadania ens va donar el comandament d’aquesta ciutat perquè va confiar en 

nosaltres i crec que estem responent bé, especialment posar en valor la figura de l’alcalde. 

Parlem que Sagunt està en el mapa, i no ho dic jo, setmana rere setmana solc rebre empresaris 

que es volen implantar a la ciutat per gestionar les regidories d’activitats i d’urbanisme. Si 

escoltaren el discurs del Sr. Catalán tots eixirien corrent, però per sort hi ha prop de deu 

empresaris que volen vindre cada mes a conéixer i tots diuen que Sagunt està en el mapa, i si 

Sagunt està en el mapa és gràcies al treball d’aquest Ajuntament en general, de l’equip de 

govern i especialment de l’alcalde. També cal posar en valor el treball del regidor d’Esquerra 

Unida, un soci lleial, que col·labora amb nosaltres a traçar aquesta gran ciutat que som i vaja 

per a ell també el missatge i esperem treballar dos anys i mig més. 

Respecte a l’oposició no vull donar una gran rèplica perquè crec que li toca hui a 

l’alcalde també, però recordava últims debats que hem tingut en els plens, i vull agrair el to del 

Sr. González, del Sr. Gil i del Sr. Vila. Crec que òbviament tenim diferències ideològiques en 

alguns casos, no se’ls explicaré jo perquè segur que ho fa l’alcalde, les tenim, però sempre hem 

mantingut un to i al final reconeixeu que gran part de les coses que es fan en aquesta ciutat són 

positives i que queda molt per millorar. Perquè la ciutat avance aquests discursos que hui heu 

tingut, òbviament, malgrat que tinguem diferències de model de ciutat, diferències ideològiques 

o fins i tot enfrontaments puntuals, però crec que heu fet discursos de foment de la ciutat, de 

creixement de la ciutat i continuarem millorant i gràcies per les aportacions que feu i si hem de 

millorar en transparència puntualment, perquè ho intentarem. 

Respecte a la intervenció del Sr. Muniesa dos, simplement no la vegeu, per favor, si la 

veuen fora d’ací ningú voldrà invertir a Sagunt i els ciutadans d’ací perquè simplement si 

l’escolten voldran fugir, així que, per favor, la intervenció del Sr. Catalán no l’escolteu. Gràcies.” 

 

En aquest punt del debat torna a intervindre el Sr. Moreno. Manifesta: “Comence agraint 

en general i ho faré amb Compromís, VOX i IP el to utilitzat en les vostres intervencions. Són 

tons constructius i això que, evidentment amb VOX tenim una diferència ideològica molt gran, 

però que no ens ha impedit en determinats moments també votar a favor perquè era en benefici 

de la ciutadania. Permeteu-me entrar un poc en cadascun dels elements. 

Quant al Sr. Gil, agrair el to, si et dic la veritat pot ser que haja sigut el to més constructiu 

en el que va de legislatura. Et faré una xicoteta crítica amb humor, però dir que Compromís 

defén un model de ciutat equilibrada i el PSOE no, quan nosaltres tenim un percentatge de vot 

similar en tot el municipi i Compromís el concentra en un nucli urbà particular, permet-me que 

ho pose un poc en dubte, o almenys la ciutadania no ho percep així. Jo no m’atreviria a dir que 

el Partit Socialista té una visió d’una ciutat més en gran que Compromís, però almenys estarem 

al nivell, almenys la ciutadania ens recolza. Reconeixeré, crec que en aquest debat de l’estat del 

municipi també és important fer autocrítica i he intentat posar-la en el meu discurs, evidentment 

intente parlar positivament de tot el treball que hi ha darrere, però òbviament hi ha àmbits en 

els quals l’acció del govern voldria anar més enllà però no ha pogut per les limitacions que 



 24 

siguen o tal vegada nosaltres també ens hem equivocat en algunes coses. Heu comentat els 

diferents partits de l’oposició problemes a l’hora de la participació i us puc assegurar que no 

forma part de cap estratègia deliberada d’intentar ocultar informació, ací hi ha dos àmbits 

diferenciats, una el titular que s’ha esgrimit sobre que Sagunt ha retrocedit en transparència ha 

tingut a veure estrictament amb una persona responsable administrativa que ha d’estar pujant 

totes les dades corresponentment a la pàgina web i durant uns mesos hi ha hagut un descuit 

d’eixes funcions, per descomptat això ho assumim com una fallada que hem tingut com a equip 

de govern i per descomptat no hauria d’haver ocorregut, ja s’estan posant en marxa mesures 

precisament perquè això no torne a ocórrer, és una cosa que heu denunciat i per descomptat 

també cal reconéixer errors. Respecte a comissions o a temps precipitats, la motivació real 

darrere d’això és que tots sabem com funciona a vegades l’administració i el que costa traure 

determinats projectes administratius cap avant, amb la qual cosa hi ha una pressió per part de 

les diferents regidories i, per descomptat, per part de l’Alcaldia per intentar traure aquests temes 

el més ràpidament possible, i és cert, ho reconec, que en determinats moments i en determinats 

assumptes haguera sigut desitjable un debat més reposat, un major temps per a poder analitzar 

les propostes, just abans d’iniciar el Ple us comentava precisament d’un assumpte que requerirà 

d’eixa celeritat. Tant de bo també poguérem parlar més en profunditat d’aquests temes, però la 

realitat a vegades s’imposa i la voluntat de donar un servei a la ciutadania a nosaltres a vegades 

també ens porta a voler estrényer al màxim els terminis per a poder tindre les coses en vigor o 

les construccions fetes o els serveis prestant-se a la ciutadania. És possible que en eixa obsessió 

per intentar anar el més ràpid possible perquè ja ens dona la sensació que hem perdut massa 

temps en la part administrativa, perquè hàgem perdut alguna cosa del debat que es pot donar 

entre els diferents partits polítics i que crec de veritat que enriquix. Deia VOX precisament que 

fem cas a algunes de les mocions que aprovem, però a unes altres no tant i jo ho dic de veritat, 

no crec que la solució estiga en una comissió, ho votem en contra en el seu moment però perquè 

al final una comissió, crear un òrgan més per a fer un seguiment específic per a aquesta mena 

de coses, crec que per a això estem ja els partits polítics i que per a vosaltres ens recordeu les 

coses que no hem pogut complir encara, encara que sí que formen part del full de ruta de l’equip 

de govern i també perquè algunes coses les puguem tirar avant. Jo no crec que la comissió, crec 

que forma part d’una de les obligacions com a partits polítics el que vosaltres ens recrimineu o 

recordeu aquelles coses que no hem complit i també que puguem avançar en algunes d’elles, 

però en qualsevol cas vaja per davant eixa autocrítica que sempre per descomptat hi ha espai de 

millora i que ja dic que hi ha dos àmbits diferents, una és el titular puntual que va eixir respecte 

a la informació que carreguem a la pàgina web i una altra cosa és el propi esdevindre. Hi ha 

coses amb les quals discrepe, ha eixit també el tema dels contractes menors, és que no tenim un 

únic expedient de contractes menors, es van fent revisions tant per Secretaria com per 

Intervenció i es fan informes corresponents i teniu accés a eixos informes, però, clar, demanar-

nos a nosaltres que posem en una espècie d’expedient conjunt tots els contractes menors és 

carregar-nos a nosaltres d’una responsabilitat que correspon, des del meu punt de vista, a 

l’oposició anar veient les diferents activitats corresponents que va duent a terme l’equip de 

govern. I dic una altra cosa, perquè entenc que heu de fer oposició, però som conscients que 

darrere de cada contracte menor habitualment el que hi ha és una empresa local a la qual podem 

contractar. Ací tenim un exemple amb el Consell Agrari, una licitació menor que es venia traient 

tots els anys a la qual es demanaven a diferents gestories del municipi de poder portar les 

nòmines del Consell Agrari, es va fer un informe negatiu perquè és un tema recurrent i, per tant, 

s’ha de traure a licitació com si fora un contracte major, amb unes característiques particulars, 

però com si ho fora i ara les nòmines del Consell Agrari les porta una empresa de Jaén. Estem 

a la Unió Europea, per a garantir que hi ha competència i llavors això és una cosa de la qual no 

ens podem escapar i enteneu que darrere d’això implica que hi ha hagut gestories d’aquest 

municipi que han deixat de gestionar determinats àmbits, i darrere d’això està que les gestories 

siguen més competents, no dic que no, però al final per un euro d’eficiència municipal l’impacte 

econòmic corresponent l’Ajuntament se’n va a Jaén, llavors en els àmbits que estiga justificat i 
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per a això està el secretari i l’interventor i de tant en tant ens diuen, ací us heu equivocat, en els 

àmbits en els quals estiga justificat és normal que s’acudisca a la contractació menor, per 

celeritat administrativa, però també perquè demanem corresponentment els pressupostos a 

empreses de l’entorn perquè eixe impacte corresponent que tindrà la despesa pública puga 

tindre el seu impacte positiu, amb la qual cosa tampoc demonitzem la contractació menor 

perquè crec que posem en perill també determinades maneres d’actuar, l’oposició d’una banda 

ens demana que tinguem el màxim impacte en empreses locals i ens demana la màxima celeritat 

administrativa, perquè en els casos en què estiga justificat, fem contractes menors. 

Sr. Gil, com que has sigut tan benigne en la teua primera intervenció, sé que ara en la 

segona seràs més crític perquè ja ho has anunciat, però m’esperaré per a poder donar-te la 

rèplica corresponent. Respecte al Sr. Vila, jo no he dit, o crec que no he dit, almenys no era la 

meua intenció en el discurs dir que tots els mèrits són responsabilitat meua, ni del partit 

Socialista ni d’Esquerra Unida. Són responsabilitat de l’Ajuntament, evidentment aquest equip 

de govern ha de veure, però no neguem que moltes de les coses que es fan són gràcies també al 

debat, a la pressió que fa l’oposició, sens dubte i en casos molt puntuals en els quals crec que 

ha sigut molt positiva l’aportació he fet un reconeixement públic, ho he intentat. Dit això no 

estem d’acord en alguns tema clau, perquè Igualtat per descomptat és un àmbit en el qual mai 

estarem d’acord, tenim posicions oposades, esmentava el cas particular dels contingents. 

Nosaltres som partidaris precisament que es trenque un poc eixa estructura de gèneres i que es 

deixen de veure determinats treballs com d’homes o de dones. Atés que creiem que això és 

positiu, entenem que és una ferramenta totalment vàlida i entenem que discrepeu, però 

precisament en el pla d’Igualtat de l’Ajuntament i va ser una cosa en la qual VOX també va 

participar i va fer la seua aportació encara que no va aprovar el pla d’Igualtat, es deia que no, 

si s’aproven contingents per a dones, que en realitat no hi ha contingents com per a dones, el 

que hi ha és, si hi ha igualtat i és un departament molt masculinitzat, en igualtat de notes, llavors 

es dona preferència al fet que la dona puga entrar per a trencar un poc eixa percepció que hi ha 

treballs d’homes. Però precisament i de la reflexió corresponent, també es va fer al revés, aquest 

Ajuntament té un pla d’Igualtat que diu que si l’àrea administrativa està excessivament 

feminitzada, en igualtat de condicions es contracte un home, per a trencar tota eixa dinàmica 

que considerem que és perversa. Llavors crec que eixa perspectiva és prou constructiva en eixe 

sentit i que està lluny d’eixa versió. Diu el Sr. Vila que veia amb tristesa això de les menors 

tutelades, jo continue mantenint que és un tema que va estar judicialitzat, que es va fer comissió 

d’investigació en l’àmbit corresponent i el que no toca és que l’Ajuntament de Sagunt participe 

del circ de voler dir que no, que ací també hem nosaltres d’espentar per a la investigació d’un 

cas particular, perquè és un cas particular, quantes vegades han portat vostés algun tipus 

d’investigació en aquest sentit, mai, perquè la resta de casos que continuen ocorrent 

lamentablement no afectaven polítics progressistes, clar, ací és on, al meu entendre, se’ls veu 

el plomall. I no és una falta de voluntat que aquests casos s’investiguen fins a les últimes 

conseqüències, és que a cada responsabilitat, a cada òrgan administratiu les seues competències. 

Evidentment també tenim diverses visions respecte d’això de les ocupacions, que també ha 

esmentat el Sr. Catalán, nosaltres lluitem activament contra les ocupacions, és una cosa que no 

ha d’ocórrer en aquest municipi, però ocupacions il·legals per a dur a terme activitats il·legals. 

Quan ens trobem amb ocupacions de persones que literalment no tenen una altra alternativa per 

a poder viure, des de serveis socials que és el primer que fem, és fer una avaluació, intentem 

donar una resposta, que és del que es tracta. Perquè lamentablement hi ha gent que encara es 

veu espentada a això. Casos d’ocupacions il·legals amb activitats il·legals, li puc dir ara mateix 

tres al municipi, en canvi el problema de la vivenda l’afecta milers de persones que estan veient 

amb problemàtica i eixa és un poc la nostra crítica, al final sembla que el problema de la vivenda 

siguen les ocupacions i perdem el focus del que sí que està afectant dia a dia a milers de persones. 

I és per això que nosaltres posem l’accent molt més en eixes polítiques de ficar pressió a grans 

tenidors, però alhora intentar donar la mà a l’empresa privada per a intentar donar una solució 

a un àmbit que entenem que és important. Sense llevar que lluitem contra eixes ocupacions tan 
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problemàtiques, que una cosa no lleva l’altra. Però la magnitud del problema és molt major 

sobre la gent que té un problema d’accés a la vivenda. 

Agraïsc també el to del Sr. González, ja he parlat de l’autocrítica corresponent respecte 

a la tasca de l’oposició. Jo no vaig organitzar, evidentment, la manifestació amb el tema dels 

autobusos, de fet, si recordes la conversa que vam mantindre aquell dia en la Junta de Portaveus, 

jo no era partidari de començar amb una manifestació, perquè pensava que podia donar una 

imatge que no hi ha tanta gent que estiga demanant aquest canvi. Una associació de veïns va 

decidir tirar per eixe costat i, evidentment, crec que per responsabilitat com a partits polítics, 

havíem de secundar-la perquè es vera que sí que és una demanda ciutadana i pense que va ser 

positiu que estiguérem tots els partits representats allí per a fer força, precisament perquè es 

veja que això no és un tema que es vulga polititzar, sinó que és un tema de necessitat del 

municipi. 

També has parlat de la salut mental, també fent crítica que possiblement ha sigut un dels 

àmbits que hauria d’haver tocat i no he tocat i accepte totalment la crítica. No ho he tocat perquè 

és veritat que hem tingut converses i de la mateixa forma que amb l’economat hi ha hagut uns 

mesos en què no hi ha hagut anuncis públics però sí que hi ha hagut treball, ací m’ocorre un 

poc el mateix, sí que és un àmbit en què hem vist que la Generalitat té interés i ens ha posat 

damunt de la taula determinada informació que considerem interessant i, per tant, hem guardat 

eixa cautela que sí que estem veient passos positius malgrat que encara no hàgem pogut fer 

anuncis i estàvem intentant un poc mantindre la lleialtat. No obstant això és veritat que és un 

tema molt important per al dia a dia i per a milers de persones a la nostra ciutat i hauria d’haver 

format part del debat encara que no puga fer un anunci com a tal. 

Entenc també que hi ha una voluntat de voler dir que vosaltres heu governat vuit anys 

del Botànic, perquè crec que hem sigut relativament crítics amb el Botànic quant a determinats 

àmbits en els quals no han prestat una solució, per descomptat l’àmbit de la connexió amb els 

autobusos és un dels quals nosaltres també hem criticat que no s’haja donat una solució i que 

només s’haja posat un contracte al final de la legislatura que ni tan sols s’ha arribat a 

materialitzar i que ara encara arrosseguem una execució. Ja m’agradaria tindre la vareta màgica 

que agafara el telèfon i qualsevol persona, siga en el Govern valencià, ara ja no, però abans sí 

o en el Govern d’Espanya em fera cas i automàticament posara recursos i solucions damunt de 

la taula, però sabem tots que la realitat és prou més difícil. Així que crec que ací el que toca és 

que ens distanciem i critiquem i pressionem quan no vegem eixe tipus de respostes. Has parlat 

del tren de rodalia, sobre per què jo no demane i jo sí que demane que hi haja una connexió real 

i efectiva del Port de Sagunt, però veig inconvenients i perjuís en les propostes que s’han posat 

damunt de la taula i veig una alineació tant en una Generalitat que ha estat primer amb el Partit 

Socialista i amb Compromís i després amb el Partit Popular, però han mantingut la mateixa 

línia com el Ministeri, en el sentit de dir que la millor opció quant a qualitat de servei, pot ser 

eixe tipus de llançadores, el que hem demanat és que ho concreten al màxim, perquè un braç 

que s’isca de la línia de rodalia i que connecte només per la part de la Gerència donarà solució 

a les 500 vivendes o donarà solució a l’avinguda Mediterrani, doncs tinc els meus dubtes, si 

eixe braçal a més no té servei continue, sinó realment el que passa és que ix només dues vegades 

al matí o quatre vegades al matí i quatre vegades a la vesprada i després entremig no dona servei, 

està donant un millor servei que una llançadora que pot estar cada mitja hora donant servei? 

Doncs no ho sé, són dubtes i crec que és important que isquem un poc de l’anar en contra de tot 

i que siguem realistes i em deia el Sr. Gil que a vegades a l’alcalde li falta vehemència, no és la 

meua manera de ser, això ho reconec, però tinc la sensació que moltes vegades aquest 

Ajuntament ha pecat de vehemència sabent que amb eixa vehemència igual no aconseguia res 

i que de cada 100 coses que demanava amb vehemència acabava traient una. Jo crec en la via 

de l’acord, independentment de diferents partits polítics i en eixe sentit intente sempre estendre 

una mà per a poder treballar, com ha sigut el cas de la ciutat de la justícia i com ha sigut el cas 

de l’economat i crec que són de bon símptoma de com han de funcionar les institucions posant 

per damunt d’això l’interés de la ciutadania i, per això, quan veig dues administracions superiors 
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que estan alineades amb dir que les llançadores poden donar un servei òptim versus les altres 

alternatives que emocionalment poden anomenar-nos més, però potser donen un pitjor servei, 

doncs em fa replantejar-ho. Però no dic que estiga ja venut o que automàticament han de ser 

llançadores, el que he demanat és que ho materialitzen, perquè fins ara no ha passat de ser una 

intenció i per això continuem exigint-los tant al Ministeri com a la Generalitat que aporten 

solucions. 

Amb el Delta del Palància estem acabant ara just de la mà de la Generalitat la retirada 

de tots eixos elements, després haurà de vindre un projecte de re-naturalització i de neteja 

corresponent. Encara no estem, ni de bon tros, on volem. I amb el Casino entenc que a l’oposició 

li toca dir que l’Ajuntament de Sagunt podia haver fet més, però la realitat és que de les més de 

100 licitacions que portem l’any i escaig, són comptades les que s’han quedat desertes, em fa 

mal en l’ànima que siga amb un tema tan simbòlic i tan important a tots els nivells, tant a nivell 

associatiu, com a nivell de patrimoni industrial, com a nivell cultural com és el Casino, doncs 

sí, però lamentablement aquestes coses també passen i gestionar implica també assumir 

determinats fracassos, hem estat un any i mig intentant barallar i ressuscitar aquest projecte amb 

l’empresa corresponent. Ha arribat un punt en el qual no hem pogut tindre més cabuda i llavors 

lamentablement hem hagut de dir doncs fins ací que és la realitat que ens hem trobat. Has 

preguntat també pel Passeig Marítim, nosaltres no hem anunciat una remodelació, li hem 

demanat al Ministeri que ens done una concessió que vaja vinculada a les concessions del 

Passeig Marítim, per a precisament generar ingressos a l’Ajuntament i que nosaltres, si se’ns 

donen eixes concessions, avançarem els diners que suposaran eixes concessions, siga via 

préstecs o siga com siga per a executar una inversió al Passeig Marítim, per a poder dur a terme 

eixa sol·licitud de concessió. El Ministeri ens ha dit que els diguem exactament què farem, no 

serveix que els diguem que volem les concessions i que després el dia de demà faran tal cosa. 

Llavors hem intentat fer una proposta el més realista possible on la part estrictament de 

renovació de paviment, il·luminació i elements comuns són uns set milions d’euros que creiem 

que es podria assumir el dia de demà si rebem eixes concessions. Lamentablement el Ministeri, 

de moment, no ha donat resposta i sembla que no donarà resposta per les nostres converses amb 

ells. És un altre cas més en el qual jo voldria que el Ministeri es moguera, però lamentablement, 

i ho reconec, tinc les meues limitacions i per descomptat en la tasca dels ministeris més. Quant 

a la Senda Blava, espere que prompte tinguem bones notícies i que a la cinquena tinguem una 

mica de flexibilitat per part de les administracions competents. La música sona bé, sembla que, 

per fi, ens han mitjà entés i que amb una actuació mínima ens permetran, però fins que no ho 

tinga blanc sobre negre no m’atrevisc a fer cap mena d’anuncis perquè ja hem tingut diverses 

vegades contestacions negatives en el passat, espere que aquesta vegada siga diferent, però 

encara no podem dir una altra cosa. 

I em deixe els últims deu minuts, encara que intentaré no esgotar-los per a contestar al 

Sr. Catalán que diu que el període mitjà de pagament hui dia està per davall del que marca el 

límit legal, diu el dèficit disparat en un moment particular estacional en el qual en la primera 

mitat de l’any sempre es generen més despeses que ingressos i vosté el trau de context per a 

intentar dir que aquest Ajuntament està en fallida. Li diré una dada curiosa, el deute més alt que 

ha registrat aquest Ajuntament que han sigut 495 € per càpita es va registrar amb el Sr. 

Fernández sent alcalde, el segon deute més alta amb quatre-cents setanta i escaig euros va ser 

amb Alfredo Castelló, estem ara en 340 €. És curiós perquè es duen a terme inversions que el 

que es pretén és que tinguen un impacte positiu en la ciutadania i en determinats moments clar 

que ens hem d’endeutar. Estem en un nivell d’endeutament del 30%, la llei ens permet anar-nos 

al 110%, imagine’s si estem per davall, ja no li faig comparacions amb altres municipis. De la 

mateixa forma la taxa d’escombraries vostés tenen un paperot si m’ho permet, un perquè el seu 

grup va votar a favor a Europa, clar per a intentar tapar això diuen que això és una cosa de 

Sánchez, però la realitat és que a Europa el partit Popular va votar a favor i això els deixa en 

una situació un poc més incòmoda i, d’altra banda, si mirem al nostre voltant, Alacant ha 

multiplicat per quatre la seua taxa, València l’ha portada fins als 127,20 €, Castelló fins als 
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165,78 €, Madrid l’ha portada fins als 140 €, prou per damunt de la nostra realitat, clar, tirant-

li la culpa a Pedro Sánchez, no siga cosa que algú es pense que el que estan fent és quadrar els 

comptes per una altra via. Deia vosté i m’ha cridat l’atenció diversos conceptes, un que nosaltres 

fem màgia, no sé com crida que totes les seues propostes siguen d’increment de la despesa, però 

alhora de reducció dels ingressos. Això què és, és responsabilitat, és una bona gestió? Deia 

vosté que hem fet el canvi d’il·luminació gràcies a la Diputació de València, ho ha dit el Sr. 

Rovira, la Diputació de València cogovernada pel Partit Socialista, Compromís i Esquerra 

Unida, l’actual Diputació de València està jugant amb els habitants de Sagunt, està exigint-li al 

Partit Socialista que per a aprovar les inversions corresponents per al nostre nucli de població, 

hem d’aprovar-los els pressupostos. Està fent-li un xantatge amb alguna cosa que és un projecte 

que no és que vinga d’ara, que s’ha mantingut durant l’última dècada i ara de sobte t’ho lleve 

per a forçar-te al fet que m’aproves uns pressupostos com jo vull. Això és jugar amb l’interés 

de la ciutadania i amb el benestar de la ciutadania i enfront d’això hauríem d’estar units. Jo li 

he demanat reunió al Sr. Vicente Mompó quatre o cinc vegades ja i no ha tingut temps per a 

poder rebre’m, és una pena i no és l’únic projecte, perquè tenim més projectes damunt de la 

taula, però jo crec que és el més simbòlic perquè ja estava tancat amb la mateixa Diputació que 

el poguérem tirar avant la primera part i a continuació la segona. I és una pena que vostés en 

lloc de sumar-se a aquesta reivindicació intenten buscar excuses. Crec que ací aquest 

Ajuntament ha tingut una llarga història que quan hem hagut d’oposar-nos a altres 

administracions encara que foren del mateix color, els partits polítics locals hem estat a l’altura 

i jo els demane que vostés siguen un poc més reivindicatius davant d’aquestes situacions que 

crec que és el que toca si de veritat pensen en la ciutadania. 

Han parlat també de la SAG, que jo he dit que és un àmbit de millora, però crec que 

tampoc és just dir que no s’ha fet res, s’han avançat en determinats àmbits, però evidentment 

no estem encara on volem, però ací el Partit Popular ha tornat a fer mostra, una vegada més, del 

que és la seua gestió, exactament igual que amb el Pantalà, jo em congratule molt que vingueren 

a inaugurar el Pantalà, però no sé si ha sigut el Sr. Vila o el Sr. González que han dit que van 

fer aportacions tots els partits polítics, no, el Partit Popular es va oposar a la intervenció i va dir 

que no feia aportacions a eixe projecte perquè no creia en ell. Després han vingut a la 

inauguració, m’alegre de veritat perquè és una infraestructura de tots i de totes, però no parla 

bé de la vostra capacitat de poder aportar en positiu a projectes importants per a la ciutat. Amb 

la SAG ens trobem en una situació en la qual nosaltres créiem que la SAG necessitava un canvi, 

el Partit Popular es va oposar a qualsevol tipus de modificació en la SAG quan estàvem tenint 

uns mals resultats. I alhora que es criticava per part del Sr. Muniesa que la SAG no estava on 

corresponentment es volia, en el Consell d’Administració votava que tot es quedara igual. 

Entrem en una contradicció que ens impedeix poder explotar el màxim potencial que té aquesta 

ciutat. I li dic més, amb la SAG hui hem votat els pressupostos de l’any que ve per unanimitat, 

qualsevol diria que la SAG, que està tan mal gestionada, que tot va fatal, de sobte obté el vot 

unànime de tots els partits en el Consell d’Administració per a poder portar avant els seus 

pressupostos. Quantes crítiques s’han fet a la tasca de la SAG corresponentment en el Consell 

d’Administració? Perquè la SAG no és un departament de l’Ajuntament, és una empresa pública 

en la qual tots els partits tenim participació, no es fa automàticament el que diga l’alcalde. 

Qualsevol partit en el Consell d’Administració pot proposar, pot preguntar. L’aportació en els 

Consells d’Administració és mínima, però és mínima perquè s’està fent una bona tasca per part 

de l’actual gerent aportant informació i aportant plans d’actuació. Jo sé que encara no estem on 

volem, però fem reconeixement del que passa de portes cap a dins i no fem la crítica fàcil de 

dir que la SAG és un desastre perquè en la SAG participem tots i és una corresponsabilitat de 

tots els partits polítics poder aportar en positiu. 

I em deixe per al final el to del Sr. Catalán. Has escoltat les intervencions de la resta de 

partits polítics, jo crec que sense voler-ho ells, t’han posat en evidència. Perquè ni el Sr. Rovira 

ni jo hem fet un discurs triomfalista en el que tot és meravellós. Hem intentat posar crítica i clar 

que parlem positivament de la gestió, faltava més, però com deia el nostre portaveu, si algú 
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escoltara les vostres paraules semblaria que Sagunt és un lloc horrible en el qual viure, en el 

qual invertir. Això tampoc és just, però dic més, travesseu una altra línia i això també va per la 

Sra. Sáez, que l’altre dia quan el regidor Timón li va dir que les declaracions en premsa no 

concorden amb el que és la proposta, va eixir a dir que per descomptat vosaltres sou elegants 

en les vostres crítiques, jo discrepe. Travesseu una línia que és la de l’atac personal, vosaltres 

ataqueu Darío persona, perquè en eixes intervencions el Sr. Timón deia és que no critiqueu la 

tasca de l’equip de govern, deia literalment “a Darío no li importa la salut cardíaca dels 

ciutadans”, qualsevol persona que ho llija només pot traure una conclusió i és que tenim 

d’alcalde la pitjor persona del món i em fa mal venint de vosaltres, perquè precisament amb 

vosaltres tinc contacte amb tots i cadascun de vosaltres abans que entràreu en política. Ens 

coneixem des de fa un munt, llavors quina necessitat hi ha, de veritat creieu que això aporta en 

positiu a la ciutadania eixe tipus d’atacs personals? Perdoneu-me que discrepe, crec que no 

aporta en positiu al que és la tasca de servei cap a la ciutadania i demane que reconsidereu la 

forma en la qual feu política perquè hui s’ha vist ací, es pot fer política i crítica sense caure en 

l’atac personal.” 

 

En la segona ronda de contrarèpliques pren la paraula en primer lloc el Sr. Rovira. Indica: 

“Començant per Compromís, jo la veritat és que primer agraïsc el to de la majoria dels 

portaveus. M’alegre que Compromís estiga content per aquests projectes que al final han tirat 

avant i coincidisc amb tu que eixos projectes la gran majoria són tots de legislatures anteriors 

perquè això és un procés. I agraïsc la col·laboració i el treball que heu fet durant anys en les 

dues últimes legislatures perquè gràcies a vosaltres i a la resta de l’equip de govern hem sigut 

capaços de portar avant moltes inversions. Coincidisc amb tu que el funcionament de les 

Comissions Informatives i la gestió són millorables, com no podia ser d’una altra manera i he 

dit al principi que hem de fer un poc d’autocrítica i crec sincerament que són millorables. 

Quant a VOX han començat dient que no ens atribuïrem el mèrit de determinades 

qüestions com a equip de govern, que jo crec que no ho hem fet, però sí que s’han acte atribuït 

el mèrit que VOX ha aconseguit el bé d’interés cultural per a l’Alt Forn i que VOX ha 

aconseguit que l’Arxiu Miner Siderúrgic es traslladara. Ho han dit així, espere que rectifiquen 

perquè l’Alt Forn és bé d’interés cultural, no gràcies a VOX ni a cap dels partits de l’Ajuntament, 

sinó que és gràcies a les associacions en defensa del Patrimoni Industrial que van ser les que 

van iniciar eixe procediment per a poder aconseguir el bé d’interés cultural i que, per cert, es 

va deixar caducar per part de qui ostentava la responsabilitat que en eixe cas era del Partit 

Socialista, però que era un treball que estava fet i que simplement calia executar i que per 

justícia el patrimoni industrial es mereixia. I l’Arxiu es va emportar en el seu moment a l’única 

nau que hi havia disponible per a poder guardar-ho. I no ha sigut fins que s’ha trobat una nau 

millor, que no estava disponible en el moment del primer trasllat de l’Arxiu, on s’ha decidit 

traslladar-lo perquè estiga en unes condicions millors i no ha sigut perquè VOX l’haja demanat, 

ha sigut perquè eixa nau estava disponible en eixe moment i jo agraïsc el treball del departament 

com no pot ser d’una altra manera. Parlava del Passeig de l’av. Mediterrani i vosté sap 

perfectament perquè també viu a la platja, i sobretot a l’estiu l’av. de la platja i en defensa un 

poc també la plantilla de l’empresa pública municipal, que la platja està impol·luta a les set del 

matí i ho saben, i es destinen molts recursos a la neteja del Passeig Marítim, es va duplicar el 

servici de recollida d’escombraries en tota l’av. Mediterrani, s’ha implementat l’arreplegada 

porta a porta de l’hostaleria, és a dir, s’han fet millores. Jo no crec que siga una falta de neteja, 

sincerament jo crec que fa falta un Passeig Marítim nou perquè l’aparença visual del paviment 

i del que té a veure amb el Passeig Marítim del Port pot no donar la sensació de neteja però jo 

no considere que siga neteja, jo crec que fa falta un Passeig Marítim nou, òbviament això és 

una inversió molt important. I tampoc crec que faça falta jardineria en el Passeig Marítim, és 

cert que l’Ajuntament ha plantejat un projecte però com ha dit l’alcalde, això és un procés d’una 

concessió i si no m’equivoque, la concessió de l’av. Mediterrani, ni tan sols per part del 

Ministeri ha arribat l’acceptació de condicions i plecs i per tant no es pot executar eixe futur 
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projecte. Òbviament no podem coincidir amb eixa visió, jo diria racista, quant al tema de la 

cooperació internacional. Aquesta ciutat ha sigut i ha de ser un exemple en cooperació 

internacional perquè precisament si nosaltres vivim millor és per culpa que determinats països 

estan com estan. I per descomptat no puc compartir el negacionisme permanent sobre la 

violència masclista i sobre els drets de les dones. Han parlat de l’ocupació i ha sigut més o 

menys com el discurs que porta tots els dies Ana Rosa Quintana, però jo als fets em remet, 

l’ocupació en aquest país no és veritat, és mentida, en aquest país no hi ha un problema 

d’ocupació i en aquest poble no hi ha un problema d’ocupació. Ha dit l’alcalde els tres casos 

d’ocupació. Sap quina part del parc immobiliari està ocupada?, el 0,06%. El 95% de les cases, 

locals o edificis que estan ocupats no és veritat que hi haja un problema. Quatre milions de 

vivendes buides. Això és el que hi ha en aqueste país. Eixe és el veritable problema i eixos són 

dades del Consell General del Poder Judicial i també de l’Institut Nacional d’Estadística, llavors 

si el 95% de les cases que estan ocupades estan buides, el discurs crec que es desmunta per si 

mateix. Igualment agraïsc i lamentablement he d’agrair-li a VOX que tinga un discurs bastant 

més positiu i bastant més tranquil que el Partit Popular. 

Coincidisc amb el Sr. González en la importància de la tasca de fiscalització de 

l’oposició. Quan la modificació del Pla General d’Ordenació Urbana que algú ha dit que és un 

pelotazo urbanístic i han parlat d’“obscurantisme” jo he de recordar-los amb carinyo que els 

grups municipals tenim assessors i alguns regidors també estan alliberats. Si no m’equivoque, 

el 13 de maig i estem a 29 d’octubre, la modificació urbanística no sols es publica en la pàgina 

web de l’Ajuntament, la proposta inicial que no dista molt de la definitiva, es publica en premsa, 

en la web, en el tauler d’anuncis. Els regidors i els assessors dels grups també estan, no sols per 

a fer fotos, també estan per a revisar documentació, i per descomptat els regidors que també 

tenen accés al que sol·liciten. Malgrat el bon to utilitzat pel Sr. González considere que és un 

error el que ha dit sobre l’associació de veïns la Victòria, i demanaria que no s’insultara d’eixa 

manera al moviment associatiu perquè crec que cap dels partits que érem allí organitzem eixa 

protesta, la mateixa va vindre convocada per la Victòria que té els seus associats i la seua Junta 

Directiva i, com la resta, assistim en suport a eixa protesta. Completament d’acord amb el tema 

que també ha comentat de la salut mental, la sendera Blava que ja ho hem parlat i espere que 

més prompte que tard es done l’autorització. 

I finalment el Partit Popular, no sé si ho vaig dir l’última vegada, però sincerament la 

intervenció del company Sr. Catalán ha posat Sagunt com si fora Beirut i no és veritat. Entenc 

que no cal ser extremadament triomfalistes, però no claudicaré amb el que ha dit el Sr. Catalán. 

Ho ha dit el Sr. Alcalde i m’ha robat un poc les dades que tenia anotats que simplement amb 

donar una ullada en la web es poden comprovar fàcilment i és que el major deute que ha tingut 

aquesta ciutat, l’última va ser en 2018 que estàvem governant amb 497€ per càpita i la segona 

479€ que estava governant el Partit Popular. El deute al tancament de 2023 estava en 24 milions 

i l’any 2013 que estava governant el Partit Popular el deute estava en 30 milions d’euros. No sé 

molt bé a què ve eixa afirmació sobre el deute. Després, i ho hem repetit en diferents plens, que 

el Partit Popular vinga #ací a parlar de la pujada o de la baixada de l’IBI, jo m’enrojolaria si 

fora vostés perquè són els responsables del “catastrazo” i ho saben encara que passara fa onze 

anys. Almenys, el seu portaveu que governava en eixe moment en l’equip de govern amb el Sr. 

Castelló i el Sr. Muniesa. I no entenc molt bé a què ve parlar de l’IBI en eixe sentit. 

L’artífex del projecte dels espigons d’Almenara és el Partit Popular, s’han estat alegrant 

constantment, sobretot els seus companys de Castelló de l’execució del projecte d’Almenara 

cap al Nord que ha provocat el desastre que vostés estan anunciant. És que vostés també són 

responsables amb el Partit Socialista de l’atzagaiada de les platges del nord. De fet i li repetisc, 

són els artífexs d’eixe projecte que després ha executat el Ministeri per a la Transició Ecològica. 

I també ho deia l’alcalde, que hem d’augmentar el gasto en la SAG, però si acaben 

d’aprovar el pressupost de la SAG en el Consell d’Administració, s’ha aprovat per unanimitat 

de tots els consellers. I el PP parlant de vivenda. Estalvien-se alguns qualificatius, perquè parlar 

de tripijoc urbanístic precisament venint del Partit Popular jo em cuidaria molt amb eixa mena 
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d’adjectius. Jo puc entendre que no estiguen d’acord amb eixa modificació del Pla General, 

però haurien de ser un poc més escrupolosos en els adjectius. Llavors en què quedem, el Partit 

Popular defén fer més vivenda sí o no, perquè eixes són les seues receptes, l’augment de l’oferta. 

Jo lamente molt que no hi haja en el Partit Popular ni una sola millora de proposta d’esta ciutat 

i si que agraïsc a la resta de grups el to sobretot i la proposta que és constructiva i que ens ajuda 

a millorar. 

I acabaré com ha dit el Sr. Raro que cap futur veí, veïna, turista o futur inversor d’aquesta 

ciutat veja la intervenció del Partit Popular. Gràcies.” 

 

Pren la paraula el Sr. Gil. “Gràcies per l’agraïment que s’ha fet per part de l’equip de 

govern, és cert que ho pense realment, però ara toca no retraure, però sí cal dir aquelles coses 

que estan malament sota el nostre punt de vista. 

Respecte d’endeutar-se, s’ha parlat de 495 € per càpita, a veure, el deute no es mesura 

en persones, es mesura en percentatge de diners disponibles, però a més el fer aquest tipus 

d’endeutament va propiciar que durant el 2018, 2019 i el 2020 es feren projectes sobre la base 

d’eixe endeutament. Estava previst així clarament i supose que aquesta serà la política que 

seguirà també aquest equip de govern. Probablement ho critiquem? Probablement sí, però és el 

normal. 

Si ha dit vehemència, volia dir insistència, però és important que si les coses es digueren 

probablement alguns dels qui som ací anirien de bracet a reclamar on corresponga. Si s’adonen 

poc he dit jo de la Generalitat i de l’Estat, perquè realment ací no estem debatent res sobre això, 

estem debatent del que ha fet aquest equip de govern amb ajudes o no d’altres administracions. 

Per tant, mà estesa al fet que si cal anar a reclamar a altres administracions estem disposats a 

anar-hi, si podem, perquè no tots tenim la dedicació completa. 

Hi ha hagut una cosa que sí que m’ha arribat un poc al cor, s’ha dit i s’han fet algunes 

manifestacions personals de molt mal gust a la meua persona i crec que són de molt mal gust. 

Jo em guardaré molt d’intentar anomenar persones en eixe to, perquè a més és mentida, alguna 

de les coses que es van dir són mentida. 

En l’exposició hi haurà departaments que no els esmentaré perquè precisament pense 

que ho estan fent bé, ací no es tracta de retraure sinó manifestar aquelles coses que hem trobat. 

Del Consell Agrari no diré res perquè malgrat no estar d’acord en la política que ha portat la 

Sra. Quesada, és cert que el Consell Agrari ha funcionat. I per això no entenem la vehemència 

a voler eliminar-lo. 

En el tema econòmic cal destacar que en diferents comissions he demanat almenys cinc 

vegades, la informació respecte dels fons EDUSI i no se m’ha contestat. Que no diga l’alcalde 

que darrere no hi ha estratègia, sí que n’hi ha. No s’ha contestat a moltes de les preguntes que 

he fet en les comissions. El dijous aprovarem actes d’un departament, el d’Urbanisme. sense 

aprovar crec que des del dia 24 de febrer de 2024, això és indecent. I no em val, i entenc que 

estarà molt ocupat el secretari de la comissió en coses més importants, però no val dir que és 

que no tinc temps per a fer això, perquè això és un requeriment legal. 

Això de l’EDUSI no és que preocupe, jo en els meus càlculs pense que entre projectes 

que no s’han acabat, projectes que per defecte de forma només es podrà justificar el 25%, hauran 

uns 3,5 milions, dels 6,5 milions que havien donat els fons europeus que no es podran justificar. 

Això és mala gestió i això no ho portava Compromís, algunes coses sí que les portava 

Compromís i en serem responsables, però altres són responsabilitat del grup que portava eixe 

tema. Pressupostos fallats, tres pressupostos fallats, enguany l’aprovaran, que han impedit que 

es feren moltes de les coses que estaven previstes i que evidentment tenien previst demanar 

préstec i no es va poder demanar perquè era il·legal. I el pitjor que s’hagen perdut, segons les 

meues estimacions, podria dir cinc, perquè com no em donen resposta, perquè no sou 

transparents ni clars. Però, bo, el problema no és només els diners, és que serveis que estaven 

per a donar-los no han estat posats a la disposició dels ciutadans. La plaça del Sol, el centre 

polivalent per a majors ací a Sagunt, la Domus Baebia, i tants, uns altres que estan per ací i s’ha 
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desistit d’ells. És evident que la gestió econòmica ha sigut molt deficient. Per molt que siguen 

pressupostos, desviar-se dos milions en les nòmines, mire, hui he estat treballant precisament 

en eixe percentatge que va implantar anomenat generacional, això suposa el 0,5, no diguen que 

això justificava el milió i mig. L’increment del 100% de la taxa de residus podia haver-se fet de 

diferent manera, sobretot millorant l’eficiència de l’empresa, si l’empresa tinguera en la seua 

poder 750.000€ com ha pogut fer inversions perquè ha percebut una quantitat que li devia l’estat 

que no li pagava, perquè haguera pogut comprar més màquines per a fer el mateix amb menys 

cost. 

Ací s’han emportat contractes menors a empreses que no eren del poble i han sigut tres 

contractes firmats el mateix dia a la mateixa empresa i quasi quasi a la mateixa hora i no eren 

de Sagunt. Això no és justificable. La justificació no és eixa perquè si no faríem tot així, a dit. 

Per no parlar dels 2,3 milions que es van perdonar a Parc Sagunt II de manera injustificada. 

Imaginen-se vostés si s’hagueren pogut fer coses amb això. Segur que les beques del 

conservatori que s’han retirat i que no es donaran no desquadraran el pressupost, espere que no 

siga eixa la justificació. 

Serveis que presta l’Ajuntament. La neteja i la imatge de la ciutat, no hi ha dubte, alguna 

cosa s’ha fet, però després d’any i mig governant vosté quasi en solitari una mica més 

s’esperava la ciutadania. Els carrers continuen molt brutes i els contenidors plens de fem 

damunt, perquè el sistema que s’ha posat no funciona i a més no facilita que la gent gran puga 

tirar el fem en condicions. 

Quant al transport públic, una part d’ell és competència municipal i és un desastre, en 

freqüències, en puntualitat que la veritat deixa molt a desitjar. Cal millorar-ho, en la passada 

legislatura Compromís i Esquerra Unida apostàvem perquè fora gratuït el transport i van dir 

que això anava en detriment de tot i la prova és que quan s’ha baixat el preu, per cert amb 

subvencions que no són de l’Ajuntament, efectivament s’utilitza, però quan s’utilitza de forma 

tan massiva caldrà fer alguna cosa per a millorar-ho. L’altre dia, vaig arribar tard, perquè va 

arribar tard l’autobús i això que era punt d’eixida. Cal millorar-ho. 

Després d’any i mig, no serà també culpa de Compromís com s’ha dit, el SAIC no està 

funcionant com ha de ser. Jo que passe de bon matí a les sis del matí ja està la gent fent cua, ara 

han deixat passar dins a la gent, almenys ara la gent està dins i no fora. Bo, una persona molt 

reunida va anar a demanar un empadronament i li deien que fins dins de tres o quatre setmanes 

no tindria cita, clar, eixa persona no va tirar mà de cap regidor perquè no és el que toca, però 

això no pot ser. La policia de proximitat tampoc serà culpa de Compromís, perquè no hi ha 

dotació, perquè es faça el que s’haja de fer per a dotar de policia de proximitat. La veritat és 

que el que no es publica en les xarxes sembla que no existeix. Estava denunciat i comunicat en 

diferents fòrums però fins que no va eixir en les xarxes que els cotxes estaven aparcats en la 

Glorieta en perill perquè no s’ha dit res. La xarxa de serveis públics estava dotada i era 

competència d’un regidor del PSOE de portar-lo avant. En mobilitat estem molt satisfets i a 

més també ho votàrem, el projecte del carril bici, encara que algunes solucions no estem d’acord, 

i se’ns va dir que participaríem, però al meu parer a l’hora de la veritat no se’ns hi va deixar 

participar. La parada d’autobús que hi ha davant de l’estació, ha generat alguns accidents i hi 

ha caos circulatori tots els matins. Esperem que no hi haja un accident greu. 

Quant a medi ambient, l’única cosa que s’ha dit en aquest fòrum ha sigut una cosa de 

les platges, però res s’ha dit de la muntanya de Romeu, el Castell i la muntanyeta de Sant 

Cristòfor, que estan els arbres morts. Jo vaig plantejar en una comissió si s’anava a fer alguna 

cosa, però res se’m va contestar. Això sí que va dirigit a l’alcalde ja que va ser regidor de medi 

ambient tenia pressupostos i no els va executar. Els únics pressupostos que hi ha hagut en aquest 

moment per a fer inversions en medi ambient han sigut les del riu Palància d’ací, a l’altura del 

pas. Que cal veure com està, perquè si no es manté i això ara fa pena. 

Participació i Transparència s’ha comentat abans, hem fet moltes preguntes en les 

comissions i en els plens i no s’han contestat. Tenen alguna cosa a amagar? Doncs sí, perquè si 
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no ho dirien. I s’han fet fins i tot per escrit. Evidentment el Síndic de Greuges ha hagut de 

donar-nos la raó als qui hem acudit a ells perquè realment no es feia. 

Accessibilitat. Jo pensava que el no haver tingut recursos en el seu moment quan 

gestionava jo el departament era perquè era jo i era manteniment, però continua havent-hi 

tardança per a fer projectes d’accessibilitat global a la ciutat i un pla de repavimentació. Per 

cert, l’Agenda Urbana s’ha elaborat recentment i no han donat participació a l’oposició, s’ha 

fet i ja està, dir el Sr. Rovira que està penjat en la pàgina web, no són formes de comunicació 

institucional. 

L’accés de Sagunt quan s’arriba des de València és deplorable i són parcel·les 

municipals que s’haurien de netejar. Hi ha hagut queixes quant a la quantitat i qualitat dels 

serveis que es presten. Ací farà un any el dia 3 de novembre es va dir que hi havia diners per a 

renovar la gespa del camp del Morvedre, doncs encara no està ni començat. Deia l’altre dia el 

regidor d’Esports que hi havia problemes amb l’empresa i no estan resolts, tant de bo es 

resolguen, però molt em tem que caldrà tornar a licitar. 

Hi ha una cosa que ací ningú ha tocat i és la llengua, el valencià. Ningú ha parlat d’això. 

Convidem que aquest govern s’ho faça mirar. Els cent anys d’Estellés, encara hi ha mes i mig 

per a recapacitar i fer alguna cosa. Crec que només s’ha fet una cosa a Sagunt respecte del 

centenari d’Estellés i va ser un recital de poesia conseqüència que una obra de teatre que anava 

a fer-se no es va fer i per descomptat defendre que l’únic paràmetre per a estar contents en la 

part cultural siga augmentar el 9%, crec que és molt pobre, haurien d’anar altres coses. Saben 

que he tingut una neta i m’agradaria que la meua neta i parle d’ella com de qualsevol persona 

nascuda ací, puga estudiar i fer vida en valencià amb normalitat, que isca de l’escola per a 

gaudir d’espais verds adaptats a totes les persones, que respire aire net, que visca en una ciutat 

on els que tinguen més paguen més i els que tenen menys paguen menys. Saben que ho dic amb 

vehemència, intente i crec que no he faltat mai al respecte, però m’agrada dir les coses i ser 

vehement." 

 

En aquest cas pren la paraula en representació de VOX el Sr. Serrano. El qual manifesta: 

“Francament no tinc molt clar el sentit d’aquest Ple, perquè al final és una acció d’autobombo 

de l’Ajuntament per a parlar d’allò bo, quantes coses hem fet, després entraríem a tractar l’abast 

o no abast del que s’ha arribat a fer. Eixim després els partits de l’oposició, ens queixem d’això 

de sempre, obtenim la resposta de sempre que és res o una eixida per la tangent i al final de la 

correguda l’única cosa que traiem en clar és que l’erari públic està pagant-nos unes dietes a 

aquells que no som regidors o no tenim dedicació exclusiva. Dit la qual cosa i ja que hem de 

tindre aquest tràngol que en el meu cas són quinze minuts i espere que siguen menys, he de 

reconéixer que hi ha hagut una evolució molt important en l’equip de govern perquè hem 

evolucionat del “torne vosté demà” al “estem en això”. Quan ací es pregunta què passa amb 

això, es contesta que estem en això, estem treballant o estem desenvolupant un pla per a…, i 

després, amb tots els respectes, i no personalitzaré en el Sr. Moreno, perquè és una qüestió de 

l’equip de govern, perquè senyors estan unflant pit amb aire alié. 

Se’ns ha dit sobre la Gigafactoria, que hem fet el Pantalà, l’IES Núm. 5; si és tot inversió 

de fora, no hi ha res, ni una sola de les obres que s’han relatat que siga desenvolupament 

específic de l’Ajuntament. Perquè l’Ajuntament no està desenvolupant res i en aquest incís li 

diria al Sr. Rovira per què no destinem eixos 100.000€ d’ajuda internacional, sense ser racistes, 

als serveis socials de Sagunt. Què passa, que no tenim ací gent necessitada? Jo li puc donar 

l’adreça d’un carrer on hi ha tres pisos ocupats i ho sé per què aquest matí he estat en el jutjat 

per eixe tema. Li puc dir Sr. Rovira que al carrer Vista Alegre hi ha tres vivendes ocupades i 

que serveis socials no ha fet encara res. Una d’elles devent rendes. Sí que hi ha un problema en 

el qual es poden destinar determinats imports. Però eixa no és la qüestió de base. Ací hem de 

parlar que tenim una dependència absolutament externa per a les inversions, lògic ja que som 

un municipi. La qüestió és que no podem dir què hem fet. El Pantalà l’ha pagat l’Autoritat 

Portuària, no l’hem fet, ens ho han fet. Parc Sagunt I ja estava construït, gràcies a que ve la 
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Gigafactoria, que no ve gràcies a aquest Ajuntament, tenim la sort d’estar on estem. Com ha dit 

el meu company, estem en un encreuament de camins, tenim un territori pla per a instal·lar 

indústria que no ha sigut explotat fins a la data perquè aquest polígon era el més car d’Espanya 

perquè el SEPES no tenia cap intenció que es promocionara i, d’altra banda, pretenia que es 

promocionara a Saragossa on estaven regalant el terreny i per això no ha crescut abans aquest 

polígon. No ens enganyem. 

Estem parlant d’una estació d’AVE que no sabem on anirà, com anirà ni quin ús tindrà, 

ni tan sols quines parades es preveuen; però tenim un problema amb Rodalia. Crec que estem 

errant el tir, si férem una enquesta popular i preguntàrem si prefereixen una estació d’AVE o 

que arribe amb més freqüència rodalia i que arribe el metro, ja dic jo que arrasaria l’opció del 

metro i rodalia perquè l’AVE l’agafem quatre i per a quatre coses puntuals. Que farem una 

parada de l’AVE perquè vinga un dirigent de la Gigafactoria de manera còmoda des de Madrid, 

doncs quedarà molt bonic. Però si estem parlant de què necessita realment el municipi, el que 

es necessita és una comunicació fluida amb València. Deixem-nos d’estacions d’AVE perquè 

queda molt bonic fer-se la foto, però no sabem on la posarem. Ja val de parlar i de tindre una 

política d’autobombo, perquè al final et preguntes hem millorat les voreres i l’accessibilitat dels 

veïns?, no, però hem fet un carril bici. Fabulós, però la gent que va per la vorera continuarà 

entropessant perquè està mal el paviment, sí, però té l’opció d’anar pel carril bici. Estem errant 

el tir, no estem tapant les necessitats reals, estem desenvolupant actuacions paral·leles i ningú 

pregunta perquè tenen una agenda, i està bé tindre una agenda i un projecte, el que passa és que 

cal centrar-se en si eixa agenda i eixe projecte realment és la que li interessa a la ciutadania i en 

aquest cas estan vostés molt allunyats del que la gent necessita. Vivim en un govern municipal 

de la improvisació, no hem previst la necessitat de més aules en batxillerat, de més centres 

formatius. Acabem de desenvolupar, per la porta de darrere, un nou pla d’ordenació urbana en 

el qual és tal la intensitat de població que ni tan sols ve acompanyat amb les necessitats de 

centres escolars, amb la necessitat de centres sanitaris, amb l’ampliació de l’hospital que tot 

això ja calia abans d’aquest boom immobiliari que hem fet, però resulta que tot això no ho hem 

contemplat i vivim en la improvisació i quan arribe el moment i ens tope el bou direm que és 

que des de la Generalitat no em donen suport. Perquè aquestes coses s’han de preveure, que per 

a això es fan els projectes i per a això tenim tècnics molt qualificats que el que venen a fer és el 

que li diu el polític que faça, dins de la legalitat clar. 

Sincerament no vull tacar el to cordial, tots voldríem que els nostres fills tingueren parcs 

nets, parcs adequats, que el carret dels bebés puga pujar i baixar de les vorades. 

Desgraciadament ací tenim altres prioritats, però si manifestes que tens altres prioritats igual et 

tracten de feixista o de xenòfob o de racista. He de dir que amb Compromís, igual que amb IP 

o amb el Partit Popular i, a vegades amb el PSOE, generalment tenim coincidències en 

determinats punts en els quals es busca el millor per a la ciutadania, però el millor per a la 

ciutadania no és unflar el pit i dir que ho hem fet bé, sinó entonar el “mea culpa” i dir que això 

ens ho han fet des de fora perquè estem molt bé i ho aprofitarem per a aconseguir determinat 

benefici per al municipi, però no podem atribuir-nos com a Ajuntament l’assoliment que allò 

que han construït uns altres, per interés d’uns altres, siga un assoliment nostre. Màximament 

quan resulta que si tenim eixa evolució la resposta que sí que li correspon a l’Ajuntament que 

és dotar els servicis que generarà tot allò que s’està fent per uns altres, no ho estem fent. I això 

sí que és un problema. 

El Sr. Rovira ha criticat els espigons de la zona de Castelló, jo coincidisc que 

possiblement allò va ser un error garrafal i que ens està generant molt mal. Però, Sr. Rovira, 

potser hauria de fer un poc més de recalcament, perquè com es descure acabarà sent regidor de 

platja, perquè no quedarà platja al nord del Palància. No val dir que no ens fan cas; si és vosté 

el regidor de platges i les seues platges s’estan destruint literalment, hauria d’estar tots els dies 

ancorat a la porta del Ministeri que segur que temps té per a això. Perquè és una de les coses 

més importants que li corresponen, ja que un dels majors atractius turístics que té Sagunt són 
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les seues platges i d’ací a no res haurem de llevar la “s” de platges, perquè és un veritable 

desastre la gestió que s’està fent. 

Tenim un problema real amb l’ocupació, i aquesta pot donar-se per dos motius, ocupació 

delictiva o ocupació per necessitats econòmiques. En cap dels dos supòsits ha d’assumir-ho el 

particular i és una de les funcions que venen atribuïdes a serveis socials a través de la legislació 

que ens està dient que serveis socials haurà de donar una solució residencial adequada. No s’està 

donant eixa solució residencial des de serveis socials de l’Ajuntament. Si haguérem d’assumir-

ho tot seria un càrrec enorme de diners, però és que és l’obligació d’aquest Ajuntament. És 

inadmissible que un sol particular haja d’assumir amb les seues costelles el cost de tindre la 

vivenda ocupada. No pot ser, és una obligació de l’administració. No és una obligació que es 

puga derivar al particular, i si la seua casa està ocupada, senyors de serveis socials, paguen la 

vivenda, paguen vostés el lloguer i ja no hi haurà cap problema. Eixirien molts més pisos i 

baixarien els preus si el problema de l’ocupació estiguera controlat. Ara com ara, llançar a un 

inquilí d’una vivenda costa prop de dos anys, qui en el seu sa juí llogarà un pis a un preu mòdic. 

Jo no discutiré ara una qüestió de política de vivenda, el que sí que dic és que ací serveis socials 

ha d’assumir que la responsabilitat de donar una vivenda digna o una solució residencial és de 

serveis socials, no és dels particulars. 

Les llançadores o una línia fixa. Nosaltres optem per una línia fixa perquè la llançadores 

serà un autobús de servei i tindrem sempre el mateix problema, si es concerta el servei, si no es 

concerta o quina freqüència tindrà. Una línia fixa és una línia en servei i, per tant, nosaltres 

entenem que posats que ens vagen a fer les coses, posats que vaja a vindre l’AVE, es va perdre 

una ocasió d’or amb la inversió de la Gigafactoria per a dotar de comunicació directa el 

municipi amb València, unint-lo amb rodalia i amb metre, perquè era el moment d’aprofitar 

eixa inversió. El caos que es generarà quan haja de vindre i hi haja un desplaçament de 

treballadors, si afortunadament s’acaba posant en marxa la Gigafactoria, serà enorme, perquè 

sumarem als desplaçaments actuals aquells que vinguen a treballar al municipi i això no s’ha 

valorat i era el moment d’introduir eixa obra, que dins del cost total del que estem parlant és 

una part que haguera sigut difuminada. És una oportunitat d’or, no sé si encara serem a temps, 

Sr. Alcalde i equip municipal, estudien-ho i miren la possibilitat de fer eixa inversió perquè serà 

un dels majors favors que li faran al municipi, fins i tot evitarien que hi haguera una saturació 

poblacional, perquè si la gent es pot desplaçar a treballar, igual no fa falta que vinga a residir i 

si no tenim vivendes per a residir tindrem un problema de saturació i augment de preus. Vegen 

les coses de manera global i no es miren el melic. Hi ha moltes coses per fer i, de moment i per 

desgràcia, la majoria ens les estan fent des de fora, almenys en aquells que són més importants. 

Gràcies.” 

 

És el torn ara del Sr. González. Indica: “Seré breu perquè només faré unes xicotetes 

puntualitzacions. 

Quant al tren de rodalia, tenim un exemple clar d’una creació de línia de rodalia a la 

platja de Gandia, és veritat que no és comparable la platja de Gandia amb la platja del Port de 

Sagunt en tant que allí hi ha moltíssima menys població resident, però es va generar una nova 

línia i presta un servici molt utilitzat. En el nostre cas, l’informe d’Ineco assegurava que eixe 

servei es podia prestar amb una línia nova des del Port, no es parla d’una altra cosa. I, per tant, 

nosaltres sí que demanem que per part del Sr. Alcalde hi haja vehemència en aquest assumpte, 

no podem anar per un cotxe i portar-nos un paraigüer, no, el nostre és el tren. Al final que els 

veïns del Sant Francesc de Borja estan a dos quilòmetres de la hipotètica estació, per descomptat, 

però això afecta una part de la població del Port i el que vosté està plantejant afecta tota la 

població del Port que es troba a cinc quilòmetres de l’estació de tren de Sagunt. Per tant, posar 

ací una estació de tren és guanyar o guanyar, per tant sí que volem que hi haja vehemència en 

determinats assumptes. La llançadora no és la solució en cap concepte. I de la mateixa manera 

que parlem que eixa no és la solució, quan han comentat el tema de la SAG, que el Partit Popular 
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es va oposar al canvi de gerent, també es va oposar IP, perquè consideràvem que no era la 

solució i de fet queda demostrat perquè la situació no millora. 

El fet que s’haja aprovat el pressupost per part de tots els consellers no vol dir que 

estiguem satisfets amb la gestió de la SAG. Podem entendre que hi ha una sèrie de necessitats 

i que cal cobrir-les amb un pressupost i per això el nostre conseller aprova eixe pressupost; però 

d’ací a considerar que la gestió de la SAG està sent brillant hi ha un abisme important. 

Abans he parlat de la salut mental i de la plaça Ibèrica. Faré una petició, en eixa plaça 

Ibèrica s’ajunten moltes persones de la zona que coincideix en molts casos que són persones 

amb mobilitat reduïda i han demanat en diverses ocasions, almenys a nosaltres, si se’ls pot 

habilitar encara que siga un xicotet espai perquè puguen ajuntar-se perquè el seu dia a dia és 

ajuntar-se en la plaça al matí i a la vesprada i ara que arriba l’hivern, són persones que a casa 

estan soles o tenen a alguna persona que els ajuda i el seu moment de passar-ho bé és estar 

xarrant a la plaça i ara a l’hivern es fa complicat. Com em tem que eixe tema està molt verd, 

igual cal buscar alguna alternativa a eixe col·legi que està desaprofitat, s’utilitza per altres 

associacions, que em sembla molt bé, però potser sí que es puga habilitar algun xicotet espai 

perquè en els horaris en els quals està obert ells puguen utilitzar-lo. 

Quant al CEAM i la ciutat de la justícia, estem molt contents que es vagen a licitar, però 

el pavelló municipal es va licitar l’any 2011 si no recorde malament i ha tardat 14 anys, és a dir, 

que caldrà estar molt pendent perquè a més amb el mateix tipus de govern, després poden sorgir 

mil i una dificultats, pot no haver-hi diners en els pressupostos i mil coses. 

I amb el tema dels contractes menors, no pots dir, Sr. Alcalde, que així li donem 

contractes a les empreses de la ciutat, que em sembla molt bé, perquè en l’administració pública 

una qüestió que és sagrada és la concurrència i davant de qüestions repetitives ha d’existir eixa 

concurrència perquè no pots tu prendre decisions, per molt bones que semblen, o per molt 

ètiques que semblen, perquè no entren dins de la legalitat. 

I finalment volia fer menció a una persona, quant al tema del Pantalà, el municipi també 

ha sigut anomenat en televisió, perquè allí es va trobar el fèmur d’una persona, de L. P. S., i 

s’estan donant molts pals de cec, tirant la culpa a uns i a uns altres per no paralitzar eixes obres. 

Jo sí que volguera que d’alguna manera, des de l’Ajuntament de Sagunt es parara atenció a 

aquesta família i se’ls donara tota l’ajuda possible per a determinar què és el que ha fallat. 

Perquè és clar que s’ha trobat un fèmur, igual el que el va trobar va pensar que era un fèmur de 

la guerra o de quan van afonar el vaixell l’any 17. Però és clar que era d’aquesta senyora i ací 

tenim un problema moral que crec que cal buscar una solució, no n’hi ha prou amb posar-li el 

nom d’aquesta xica en una placa, ací ha faltat un poc el tacte per part de l’Ajuntament de Sagunt 

i crec que caldria fer alguna cosa sobre aquest tema. Gràcies.” 

 

És el segon torn del Sr. Catalán. Exposa: “En primer lloc em dirigisc directament al Sr. 

Alcalde, m’agradaria tindre-li davant, però si s’ha sentit ofés no era la meua intenció, els dos 

ens coneixem bé, tinc els meus valors i estic ben educat. Però deixant això a un costat, no em 

pot dir que falsege, que porte falsedats. Porte notes de premsa reals, perquè la meua obligació 

és fiscalitzar amb les dades de tot l’any. El que fa i no fa i no hi ha crítica personal, hi ha crítica 

a la seua gestió com a alcalde, que per a això ostenta eixe càrrec. És curiós que ha estat deu 

minuts parlant de la resta d’intervencions i sobre la meua intervenció ha utilitzat més de la mitat 

apel·lant a l’emoció. Parlant-ho amb l’equip això es diu fer xantatge emocional. I no ho dic 

amb menyspreu, ens coneixem bé, repetisc, però apel·lar al xantatge emocional de cadascun 

dels membres del meu equip és per a fer-s’ho mirar. Dit això també vull afegir que dir veritats 

no és sinònim de tindre mal to i si és així, diga’m quin to vol que emprem perquè segurament 

serà el que a vosté li vinga bé, el suau o el que nosaltres volem proposar-li i el que hui s’ha vist 

ací, el d’una oposició ferma, que pose les veritats sobre la taula per a construir i ser millors. I si 

això a vosté li fa mal, sincerament s’haurà d’aguantar. 

Sí que m’agradaria parlar del que tenia preparat després d’aquest incís i m’agradaria 

començar amb vivenda de nou. En vuit anys zero vivendes socials. És curiós que governant 
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aquests anys gent del seu color polític no s’hagen cedit terrenys, no s’haja agilitzat la 

construcció, facilitat aquesta construcció. Arriba el govern del Partit Popular i en un any i poc, 

se cedeixen terrenys i es construeix vivenda pública. No li sembla curiós? 

Quant a educació, sempre s’abandera la reclamació de l’IES Eduardo Merello, la seua 

reforma, però tots aquests anys arrere no ha requerit el centre una reforma?, perquè l’IES 

Eduardo Merello requereix una reforma des de fa moltíssims anys, però durant vuit anys del 

govern socialista en l’IES Eduardo Merello, poques, molt poques. 

Espai públic. El sòl de titularitat pública serà per a dotacions i usos de caràcter públic i 

col·lectiu. 28 de maig de 2023, acord de govern entre el PSOE i Esquerra Unida. Què ha passat 

amb aquest acord? Un anunci més com tants uns altres, com l’anunci de la modificació del pla 

general d’ordenació urbana que dona via lliure a la construcció de més de 3.000 vivendes, de 

quatre altures a unes onze. Una modificació que en lloc de fer-la pel procediment normal com 

a marca la llei, es fa per un procés detallat, sense un estudi mediambiental coherent i veraç que 

avale la tremenda construcció que s’aveïna triplicant les vivendes en les diferents zones. Això 

no és una decisió tècnica, és una decisió política i que hauria de portar de titular tripijoc 

immobiliari. Un altre punt de l’acord, organització municipal, continuarà avançant en la gestió 

directa dels serveis públics i en la consolidació d’una ocupació pública de qualitat. 

Què ocorre amb l’estabilització de la plantilla de la Casa?, per què es tarda tant a 

estabilitzar a un treballador de la casa que ha mostrat durant anys la seua professionalitat en tot 

el que realitza? Per què es retarda? I el més confús, per què sembla ser que es dona prioritat a 

unes estabilitzacions i no a altres com recentment ha passat que en qüestió de mes i mig s’ha 

publicat la consolidació i acaba d’acabar-se? Com a mínim dona peu a confusió. Un altre punt 

de l’acord és la vivenda. Promourem programes de lloguer assequible i cooperativisme per a 

oferir solucions de vivenda. Sincerament aquest punt no sembla que vaja en la línia de la 

modificació del Pla General que es va fer amb els 19 punts i que es construiran més de 3.000 

vivendes. 

Nou punt, benestar social. Convertirem l’antic aulari de la plaça Ibèrica en un centre de 

dia de salut mental infantojuvenil. Hui dia i si no es posen les piles l’aulari segueix en fase, però 

d’abandó. Espai públic, xarxa de banys públics, una xarxa que després de vària mocions de 

diferents partits polítics han tingut vostés que esperar que la ciutadania els diga que sí, que de 

veritat fa falta, però si ja ho hem portat en diverses mocions. Era necessari?, o podrien haver-

se posat a treballar amb les diferents propostes dels partits. 

Transport i mobilitat urbana. Sí que reclamarem la connexió del Port de Sagunt amb el 

tren de rodalia. Va aprofitar el dia de l’anunci de l’AVE per a recordar al govern central 

socialista que els nostres veïns i veïnes necessiten una solució definitiva amb el tren al Port i 

no més excuses i pegats? Li va plantejar el cobriment de vies? I afig, quant a mobilitat urbana 

i amb la mà en el cor, no pensa que és de tindre poca vergonya que en vuit anys no haja mogut 

ni un sol dit per millorar el servei d’autobús interurbà exigint als seus les millores? Com bé deia 

el Sr. Rovira, quan ell anava a la Universitat a València, el servei està totalment igual. No jugue 

a tirar pilotes fora, perquè tenim a la Generalitat una miqueta més a prop, la d’ara, la del canvi. 

Perquè veiem que amb un poc més d’un any veiem com les inversions no paren al nostre 

municipi, malgrat ser vosté de diferent pensament polític. I això ho sap, perquè ho ha dit en la 

seua primera intervenció, ha agraït a diferents conselleries la seua implicació i el seu treball. 

Alguna cosa que aquests vuit anys no permetrien pel seu sectarisme, amb un govern socialista 

de Ximo Puig, que inversions més aviat poques. 

Sr. Alcalde, sap que no pot negar que la Generalitat està del nostre costat i li mostre uns 

exemples. De nou són notes de premsa i no són invencions nostres i també i, faig un incís, quan 

portem aquestes temàtiques és perquè al carrer ens aborda la ciutadania i ens comenten que la 

ciutat no està bé i no estan contents. I llig: “L’hospital de Sagunt impulsa obres per més de tres 

milions d’euros”, “l’antic economat del Port a la fi s’obrirà als majors a la tardor de 2026”, “el 

Consell dona llum verda a la depuradora que Sagunt reclama des de fa 10 anys”, “la fundació 

del Patrimoni rebrà 60.000€ de cultura”, “Thyssenkrupp firmarà la venda de Galmed a Network 
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abans de cap d’any”, “la Generalitat eleva fins a un 33% les ajudes als grans municipis”. No es 

pot queixar, Sr. Alcalde, i acabe i m’agradaria comentar que com primer partit de l’oposició ens 

sentim un poc menystinguts per falta de transparència, comunicació i falta d’execució de les 

idees que aportem ple a ple, algunes millors, altres pitjors, però no ens pot dir que el nostre 

treball no l’estiguem fent de manera correcta perquè ple rere ple veiem que aquestes idees no 

s’executen, com la zona d’acte caravanes, colònies felines, perquè tampoc cal fer un procés 

participatiu amb la ciutadania per a adonar-se que hi ha un problema amb les colònies felines, 

banys públics. Deixe’m dir-li que continuem dubtant de la seua paraula perquè ja veiem que no 

es posarà a treballar amb idees que venen d’aquesta bancada. Vosté apel·la a l’aspecte 

emocional, però nosaltres continuarem fiscalitzant a aquest equip de govern i a vosté com a 

alcalde, amb l’única fi que és millorar la vida de les persones d’aquesta ciutat i millorar les 

infraestructures i servicis d’aquesta ciutat, perquè cadascun dels companys del Grup Popular 

decidim en el seu moment ser ací per a millorar la nostra ciutat i per a ajudar els nostres veïns. 

Gràcies.” 

 

En el torn del Sr. Raro, indica: “Faré una intervenció curta però vol contestar alguna 

cosa després dels comentaris realitzats. Començant pel Sr. Gil i per si hem pogut tindre algun 

enfrontament, li ho intentaré explicar, des del moment en què la ciutadania li col·loca en 

l’oposició, o no forma part de l’equip de govern, les seues frases més repetides són: “molt em 

tem”, o “hi ha alguna cosa a amagar”. Totes les seues intervencions són utilitzant el molt em 

tem o hi ha alguna cosa a amagar. Vosté s’oblida que ha sigut de l’equip de govern durant els 

últims vuit anys, fins i tot ha sostingut l’Alcaldia, i quan posa en els meus companys i en mi 

eixes frases, hi ha vegades que salte, però amb carinyo li demane disculpes si vosté s’ha sentit 

així, mai ha intentat fer-li mal encara que s’ho ha pres molt a allò personal. Fins i tot ha dit 

coses que vosté manté que són mentida, però que sap que són veritat. 

Però crec que has fet una segona intervenció més crítica i prenem nota els meus 

companys i jo, i intentarem millorar. Hi ha vegades que per la quantitat de treball no es contesten 

a moltes preguntes, i ho lamente, però no obstant això han pres nota i intentarem millorar. 

Respecte a VOX han jugat al poli bo i al poli dolent. Quan he vist al Sr. Serrano he dit 

farà el paper de poli dolent, però no ha sigut tant com esperava. Tocava fer una oposició menys 

constructiva o més dura. Molts comentaris que fa són directament falsos, potser perquè porta 

poc temps ací, però moltes coses no les ha enteses. Dir que l’Ajuntament no ha tingut res a 

veure amb el Pantalà, home és un projecte de fa molts anys, però dir que l’ajuntament no ha 

tingut res a veure perquè crec que vam veure el projecte des del primer moment tots, fins i tot 

vostés. Ens comenta que la ciutadania no pensa el que nosaltres, no ho sé, estem en un sistema 

democràtic, cada quatre anys votem, però si tant ens estem equivocant en les pròximes eleccions 

canviarà la composició. Diu que no comptem amb la ciutadania i hem fet un pressupost 

participatiu amb molta més participació de la que pensàvem; crec que ha sigut un èxit perquè 

no sols ha servit per a fer les sis actuacions, sinó que ha servit per a tindre una base de dades de 

les actuacions que la ciutadania demanda. Parla que cal exigir a València, no serà a la València 

que governaven vostés, perquè la comunicació d’aquest Ajuntament quan vostés l’any que han 

estat governant en la Generalitat ha sigut molt pobre. Si haguera sigut per VOX aquesta ciutat 

haguera rebut poc. És més, qui més o menys ens atenia i crec que ha fet alguna cosa pel progrés 

de la ciutat, ha canviat el govern i han seguit en el govern, perquè la directora general de cultura 

amb la qual hem tingut tracte, sembla ser que no era de VOX. Però la consellera de Justícia ha 

tingut un any en el calaix el tema del Palau de Justícia. Demana que VOX no torne mai a 

governar perquè per a Sagunt ha sigut prou nefast. 

El Sr. González ha plantejat en les dues intervencions qüestiones que venen a aportar a 

la ciutat i en eixe sentit és positiu. La solució del metre per a la nostra ciutat crec que no aportaria 

molt (és la meua opinió) encara que crec que uns altres sí que el compartiu. Si volem de veritat 

que els ciutadans del Port vagen amb metro a València, és pràcticament inviable donat el temps 

que tardarien a arribar, i a part les infraestructures que haurien de fer-se no hi ha corredor 



 39 

d’infraestructures per a eixa via. Benvingut siga el to d’Iniciativa Portenya que és positiu; 

moltes vegades reconec que es fan aportacions i mocions que sembla que no s’està fent res, i 

en canvi sí que estem treballant en això, encara que puga haver passat dos o tres anys. 

Se’ns ha dit que no fem autocrítica, clar que en fem i crec que som molt crítics en doble 

sentit, amb nosaltres mateixos, que lògicament cometem errors, no arribem a tots els llocs que 

volguérem, que hi ha vegades que les coses es torcen; ho file amb el cas del Casino, igual soc 

el màxim responsable però tinc la consciència tranquil·la, jo crec que els funcionaris de 

contractació i jo a cada moment preníem les millors decisions perquè el projecte tirara avant, 

però ens equivoquem òbviament, potser un any abans hauríem d’haver manat a l’empresa a 

passeig, però ho intentem i ens equivoquem. Hi ha altres obres que han eixit molt bé. Jo soc el 

primer al qual li fa mal, i faig autocrítica. Durant la legislatura anterior, amb el govern del 

Botànic no he parat de reclamar coses, i ara ens trobem amb el nou govern i ens han portat 

retallades. Ací el PP ha portat només el llistat de les coses que s’han fet malament, ni una sola 

cosa que hàgem fet bé. Agafe la primera cosa bona que ha dit l’alcalde, la taxa de l’atur ha 

baixat (la més baixa des de 2006), però, clar, vostés diran que les coses bones són casualitat i 

les males Darío Moreno. Eixe és el resum del que vostés han aportat a aquest debat de política 

general del municipi, pràcticament res. No han tret res perquè la ciutat progresse, ni perquè les 

empreses s’instal·len a la ciutat. Les coses dolentes òbviament ja les coneixíem i estem intentant 

solucionar-les, a vegades són mitjà veritats altres són notícies que vostés mateixos donen a la 

premsa i diuen el dolent que s’ha fet, perquè clar la notícia és dolenta. Però de les 350 bones 

res. 

Pel que fa a la vivenda, el que diuen és fals perquè es va comprar l’edifici Pinaeta, o no 

es va comprar per l’EVA?, vam fer un conveni amb la SAREB per a tindre vivenda, o no?, és 

que han dit que això no ha passat perquè les coses bones no han passat o són casualitat. I ara 

això dels solars per a les 200 vivendes, eixos solars ja estaven pactats amb l’EVA per a cedir-

los i després han fracassat vostés. Estan fent gala d’un fracàs que intentarem solucionar. Han 

portat una ciutat que no la veiem. Pense que han fet un mal servei a aquesta ciutat, als que vivim 

ací, als turistes que venen, als empresaris, etc., com vegen aquesta intervenció eixiran corrent. 

Ha tret el tema de la consolidació i estabilització, anys treballant la legislatura passada 

per a completar-la a temps, de veritat que em critica també això?, quan hem de ser a Espanya 

models de com ho estem duent a terme, i així i tot utilitzant els termes alguna cosa caldrà amagar. 

Jo només li demane al Partit Popular que l’any que ve porte una cosa bona que hàgem fet 

enguany. 

Per a concloure i felicitant també el Sr. Gil pel naixement de la seua neta, enhorabona. 

Jo crec que aquests debats sí que valen per a alguna cosa, encara que siga entre nosaltres, veiem 

com està la nostra ciutat. Fer recapitulació del que s’ha fet, del que no s’ha fet, del que s’ha fet 

bé i del que s’ha fet malament. Només demane que treballem tots junts perquè l’any vinent siga 

el més fructífer possible i que quan a l’any que ve fem el balanç siga positiu per a la ciutat, i si 

pot ser que el Partit Popular ens porte una cosa bé. Gràcies.” 

 

L’alcalde tanca el debat, dona les gràcies a Roberto, s’està demostrant que és un soci 

amb el qual es pot treballar, encara que discrepem a vegades, però també debatem molt per a 

intentar arribar a punts de trobada. El Sr. Gil ha sigut més reivindicatiu però ha continuat en 

eixe to constructiu; encara que et faré un poc d’autocrítica. L’EDUSI, tu contes un relat del teu 

EDUSI, que és la teua veritat, però que discrepa molt de la meua veritat sobre l’EDUSI. En 

2019 quan jo vaig ser alcalde de Sagunt em vaig trobar que havíem tingut una concessió, la de 

l’EDUSI, concessió que s’havia guanyat gràcies a un projecte que s’havia gestat des d’Alcaldia, 

sense cap connexió real amb els departaments d’aquest Ajuntament, això va implicar que quan 

altres ciutats només rebre els diners van poder destinar-los a projectes que ja tenien preparats, 

ací una vegada vam tindre la concessió vam haver de parlar amb tots els departaments per a 

trobar eixos projectes que es podien dur a terme. Això va ser un problema, perquè la primera 

vegada que vam fer la ronda cap departament es va afegir de bon grat. Tenim un problema 
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d’execució corresponent, hem fet una gran faena per a intentar salvar al màxim tots eixos fons 

europeus, però sens dubte una part s’ha quedat sense executar; una part per una mala 

planificació i no donar-li solució, i una altra, com per exemple el problema del Casino que 

escapa de la realitat de l’administració. 

Pel que fa als autobusos, la gratuïtat dels serveis públics, des del Partit Socialista creiem 

que no han de ser gratuïts al 100%, s’ha de pagar alguna cosa (hi ha molta investigació científica 

sobre aquest tema, en la qual s’assenyala que la gent si són gratuïts no valoren el cost i el 

manteniment que tenen); això no vol dir que hi haurà algun col·lectiu de persones o persones 

que sí que hagen de tindre’ls gratuïts. 

Has esmentat també àmbits que sense cap dubte hem de millorar, com l’activitat física 

i la salut, el SAIC, que hem tingut problemes enguany i estem intentant buscar solucions. De 

medi ambient hem parlat de moltes coses perquè la perspectiva que tenim de medi ambient és 

molt àmplia. Hem parlat d’energia renovable o d’eficiència energètica que per a nosaltres també 

és parlar de medi ambient. A la muntanya Romeu s’han fet intervencions, tant de tallafocs com 

d’altres aspectes demanats per la ciutadania en eixa zona; és veritat que el que és la figura 

jurídica corresponent, encara estem treballant en ella. S’ha fet una cartografia i el projecte no 

s’ha deixat morir, continua obert l’expedient. Estem intentant avançar però de la mà de la 

Generalitat per a evitar que aquest esforç no quede en res. 

Quant a la llengua cal dir-te que també vas ser crític en els anteriors pressupostos, 

precisament per l’eliminació de dues línies d’ajudes i que parlant amb Esquerra Unida s’ha 

optat per recuperar-les per a 2025. 

Quant al Saguntí, sempre hem dit que no era un problema pressupostari; el problema 

que va haver-hi va ser que quan ja van rebre el camp, al febrer, els tècnics van ser allí i la 

primera valoració tècnica és que allí no es feia res; llavors van haver de fer una pedagogia 

d’interés públic sobre que no podíem dir que no es podia fer res en eixe camp, havíem de buscar 

solucions. Parlant des de l’àmbit tècnic van trobar eixa solució d’invertir en un nou camp, però 

això no lleva que s’han de fer actuacions d’emergència. Hem tingut una problemàtica ara en 

una modificació del projecte per a poder començar les obres ja, eixa problemàtica s’ha 

solucionat hui (crec que no ho sap ni el regidor d’Esports) i ja no hi ha cap problema perquè 

l’empresa comence ja. 

Al Sr. Serrano, cal dir-li que ell igual que el seu company es passa un poc de romàntic, 

crec que aquests plens estan bé, parlen un poc de la seua visió corresponent i també tenen 

oportunitat de parlar un poc de la funció que tenen cadascun; de les coses que ens agraden i no 

ens agraden amb respecte, ja no sols a la ciutat i al projecte de ciutat, sinó també a la pròpia 

manera d’operar a l’Ajuntament; sent una oportunitat perquè vosaltres pugueu queixar-vos amb 

total llibertat de les coses que no us han agradat respecte a l’equip de govern. Si jo fora un cacic, 

evidentment estaria encantat que això se suprimira, perquè llavors menys conversa, menys 

crítica, menys opció. Creu que tots els mitjans de comunicació més o menys trauran el dia de 

demà les postures de cadascun dels partits polítics, amb la qual cosa crec que és una oportunitat 

també per a tots de visibilització. A mi em sembla un element interessant, que tal com he dit 

anteriorment, porta quinze anys realitzant-se. També ha dit el Sr. Serrano que l’Ajuntament no 

ha fet res en la Gigafactoria, discrepe d’aquest comentari ja que he format part des del principi. 

Respecte al Pantalà també ha dit que tampoc hem tingut res a veure, perquè evidentment hi ha 

un conveni que no es va firmar amb mi, crec que es va firmar en temps del Sr. Castelló, però 

mai es va emportar a l’execució; després es va trobar amb Quico una forma viable a través de 

la cessió d’eixe terreny per a poder dur a terme la contraprestació corresponent i després ja en 

la meua legislatura aconseguim que eixe projecte es materialitzara, per tot això crec que 

l’Ajuntament en això sí que ha tingut molt a veure. Se li nota un poc -i crec que això és marca 

de VOX- això de la confrontació, això de moviment feminista contra la resta del món, i això ho 

portes a altres àmbits; o rodalia o AVE, no, home, no, no tenim per què renunciar a alguna cosa, 

podem continuar exigint les millores de rodalia i alhora estar contents perquè tenim un servei 

AVE que encara que estiga a 5 km del Port, a la ciutadania del Port també li donarà un servei 
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més pròxim. Les dues coses van vinculades perquè ara mateix tenim quatre vies, el que es farà 

és ampliar en dues vies més per al corredor mediterrani d’alta velocitat, que permetrà alliberar 

la mitjana distància de les quatre vies que ja existeixen, per la qual cosa tindrem més capacitat 

per a poder tindre mercaderies i rodalia; aquest és un poc el projecte en global. I a més tindrem 

una estació, amb la qual cosa es pot en tots els sentits. 

La mateixa contraposició entre l’accessibilitat o carril bici, no. El carril bici ha vingut 

per una subvenció europea, a més ha fet una gran faena el departament de mobilitat 

conjuntament amb altres departaments de la casa per poder captar eixa inversió, però no podíem 

gastar-nos eixos diners en voreres i accessibilitat. Tant de bo. Però per a això l’Ajuntament ha 

de posar fons propis com està posant i ací tornem al mateix de sempre, si considerem que els 

fons han de ser majors per a aquests àmbits, haurem de pujar els impostos, si penseu que no 

estem dedicant prou. Perquè et puc assegurar que no és una cosa dels 100.000 € de cooperació 

que és un 0,1% del pressupost. És un àmbit i una dimensió diferent i que requereix d’actuació 

com així intentem fer. 

Totalment d’acord amb el Sr. González, que les inversions com el cas de la Ciutat de la 

Justícia hem de continuar estant damunt. Amb els contractes menors, jo no estava dient que tot 

s’haja de fer amb contracte menor, el que dic que els contractes menors tenen el seu sentit i allà 

on la llei ho permeta té sentit dur-los a terme, de fet si no fora així la llei diria que és il·legal, 

però la llei precisament dona eixa ferramenta. I es fan moltíssims contractes menors i el secretari 

i l’interventor marquen aquells que creuen que no s’ha complit la legislació al 100% o que hi 

ha un àmbit de millora i detecta algun tipus d’irregularitat i això no és un delicte. Evidentment 

els departaments també poden cometre errors i del que ens hem d’assegurar és que eixos errors 

no es repetisquen. A vegades també i el que li va passar al departament d’igualtat, que va ser 

molt sonat, i després resultava que s’havia fet bé però no s’havia pujat a l’expedient 

corresponent i el secretari en no veure la informació va fer un informe negatiu. No dic que 

s’haja de dur tot per contracte menor, sinó que a vegades ens passem en la demonització 

d’aquests. Tenen la seua utilitat i cal utilitzar-los quan es donen precisament eixos elements. 

No he dit que el gerent de la SAG siga brillant i ara tot siga meravelles, dic que s’han 

pres mesures i crec que van en la bona direcció, però que queda molt per fer i el reconec 

totalment i amb la Plaça Ibèrica també m’ha fet gràcia que el Sr. Catalán l’esmente perquè 

precisament estem treballant amb la Conselleria de Sanitat, tal vegada no té la informació, però 

això és el que ha fet que no hàgem proposat nosaltres un ús alternatiu. Llavors és veritat que no 

puc assegurar-te que eixa petició que has fet es puga atendre perquè depén un poc dels ritmes 

que en principi anava a ser setembre d’enguany i anem amb un poc de retard, però esperem que 

siga relativament imminent. En qualsevol cas arrepleguem el tema com no pot ser d’una altra 

manera. 

Amb això de Renfe i Ineco continuem pressionant al Ministeri, ha preguntat el Sr. 

Catalán si es va aprofitar la visita, se li va dir al Ministeri i de fet en la proposta inicial d’estació 

corresponent no estava incorporat el que poguera haver-hi una connexió ràpida amb el Port de 

Sagunt. Va ser arran de les converses i dir nosaltres que això sí o sí que havia de formar part, 

independentment que se li donara una solució a la xarxa de rodalia, que havia d’haver-hi eixa 

estació, diguem intermodal, que permetera una connexió ràpida entre el Port i l’estació de trens. 

Nosaltres hem demanat el màxim, s’ha donat pel Ministeri X, considerem que és un avanç 

positiu, però no deixarem de barallar. És veritat i ací, potser, vostés desitjarien que es lluitara 

amb més vehemència, i ací entra la seua crítica i jo l’accepte com no podia ser d’altra manera. 

I ha tocat un tema que em sembla important que és el de Loli. Ací he de dir que 

l’Ajuntament ha estat en contacte amb la família, que l’Àrea d’Igualtat, en particular, ha oferit 

suport a tots els nivells a les filles. Que abans que s’obrira el Pantalà duem a terme una visita 

amb les filles de la zona i amb la seua advocada perquè entengueren millor la informació que 

figurava dins de l’expedient judicial amb una visita in situ de la situació. I dins d’eixa visita i 

eixa situació, van ser les mateixes filles les que van demanar que el mínim és que hi haguera 

un lloc de record per a la seua mare, una cosa a la qual evidentment aquest Ajuntament ha dit 
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que sí. Parlant amb l’Autoritat Portuària de València ens van dir que a causa de la sensibilitat 

d’aquest tema i que ells també són conscients que amb l’esdevenir de l’obra no van ser prou 

sensibles, han volgut assumir ells eixa intervenció i eixe record de la figura de Loli. En 

comunicació entre l’APV, la família i l’Ajuntament estem tirant avant aquest projecte. No amb 

la complaença que això és una placa i ja està, sinó que és el mínim que podem fer per a fer 

costat a les filles. També estem en contacte amb l’advocada i li ho hem dit, tant els nostres 

serveis jurídics de l’àrea d’igualtat o de l’Ajuntament si considera que podem ajudar-los de 

qualsevol manera, nosaltres estarem del costat de les filles. L’Ajuntament no va tindre 

coneixement del que hi havia darrere d’eixe fèmur, sí que es va donar un trasllat inicial a bou 

passat que s’havia trobat un fèmur, però no se’ns van traslladar les informacions corresponents 

judicials que hi havia al voltant i de fet en un principi se’ns va dir que, bo, que podien ser restes 

de 1930 o de 1920 i ací el tema es va quedar un poc parat fins molt més tard. I ací la nostra 

màxima sensibilitat i solidaritat amb eixa situació i amb el que estan vivint les seues filles, que 

és una agonia per no saber si pots trobar ni tan sols les restes de la teua mare i per no saber com 

acabarà un procediment judicial en el qual hi ha unes persones encausades, però que ha d’haver-

hi suficients indicis com perquè un jutge puga determinar alguna cosa. Llavors tota eixa 

incertesa jo només puc imaginar-me que ha de ser descoratjadora, però amb la nostra màxima 

empatia com no pot ser d’una altra manera. 

Al Sr. Catalán jo crec que hui se li ha notat prou que venia amb les seues intervencions 

escrites i llavors eixir-se’n del que has escrit entenc que fa un poc de por i de vertigen, però 

crec que és important per a poder contestar de manera adequada el que es planteja en aquest 

Ple. M’ha dit que només he parlat de xantatge emocional. Escolte, li he parlat del deute, li he 

demostrat que eixe suposat deute excessiu que tenim no era real, li he parlat del dèficit, li he 

explicat que vosté s’ha fixat en una dada del primer trimestre que no és representatiu del total, 

li he parlat del període mitjà de pagament, li he donat explicacions respecte a transparència, 

hem parlat del Casino. En fi, no crec que s’ajuste amb la realitat que vosté em diga que jo 

únicament li he fet xantatge emocional. Li he aportat dades, una altra cosa és que a part haja 

expressat el que jo considere que no és una aportació en positiu a la ciutadania o al debat polític 

en general perquè crec que es pot dir de la mateixa manera sense el component d’atac personal. 

És la meua visió i puc estar equivocat. Vosté ha vingut a dir una cosa que és molt respectable, 

però que jo per descomptat no defenc i és que ací es ve plorat de casa, ha vingut a dir-me, si li 

molesta, és cosa seua. Jo és que soc un ferm defensor que eixa política d’Ayuso de dir fill de 

fruita amb un somriure però no passa res, això enverina el debat i crec que hem d’evitar-ho. I 

vostés en les seues crítiques, jo que a vegades els seguisc en xarxes socials, han pujat en les 

seues xarxes la foto d’un gat mort vinculant-lo a la meua persona, home, jo no diria que això és 

el súmmum de l’elegància. Vostés han pujat una foto meua dient que Darío Moreno ens ven 

simpatia, però ens enganya i a continuació una baralla de carrer per a deixar clar que jo com 

que estic mentint no soc simpàtic, però a més que enganye perquè tinc alguna cosa a veure amb 

el fet que hi haja una baralla de carrer en un punt particular com si nosaltres no estiguérem 

tenint cap mena de sensibilitat cap a les diferents situacions que es donen al nostre municipi. 

Doncs jo crec que això no és necessari, vosté pot pensar que sí, ha tingut l’oportunitat de poder 

fer una disculpa almenys i ha fet una disculpa no disculpa dient que si vosté s’ha sentit ofés 

doncs ho sent, però és el que hi ha. Es queda un poc curt, crec que podem tindre millor clima 

del que veiem en altres llocs i que a més sobretot és que no aporta en positiu, vosté diu que sí, 

però no aporta en positiu. I a més s’ompli la boca que és sectari. Jo he vingut ací, he fet 

autocrítica, i vosté ha vingut ací a anomenar-me sectari en un discurs en el qual vosté ha dit que 

jo tot ho faig malament i que la Generalitat tot ho fa bé. Revisem la definició de sectari. I també 

li dic, hui ací vosté m’ha acusat d’un tripijoc, vaja’s a la definició de la RAE, perquè un tripijoc 

és literalment cometre una cosa il·legal amb una finalitat. M’està acusant vosté d’haver fet coses 

il·legals? Per això hem de cuidar les paraules, perquè les paraules importen. Jo crec que hem 

de cuidar-nos entre tots que ens omplim la boca, però després ens tractem com ens tractem i 

crec que això no és xantatge emocional, és fer una reflexió que és totalment vàlida en un Ple 
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com el de hui per a poder continuar avançant, per a aconseguir punts de trobada. Clar, després 

de soltar-me tot això, vosté ve i em diu: “Com a partit de l’oposició ens sentim que no estan 

tenint la comunicació corresponent que ens hauria de tocar”, doncs, perdone’m, però amb eixa 

mena d’atacs la veritat ens incentiva poc que tinguem una relació de confiança en allò polític, 

a part està allò personal. Jo en cap moment he deixat de saludar a cap de vostés, ací estem 

parlant estrictament de política i crec que en allò polític podem fer les coses diferents sense que 

això siga cap mena de xantatge emocional. 

Ha parlat també de personal, un àmbit en el qual lamentablement durant molts anys no 

s’ha fet res i enguany s’han dut a terme més de vint processos d’estabilització i consolidació, 

amb la qual cosa s’està intentant donar resposta. Ha parlat també de la delinqüència i, clar, diu 

vosté que es tracta de notes de premsa, en la primera se li ha escapat, no se n’ha adonat, ha dit 

vosté “a pesar que les dades de delinqüència baixen a la ciutat…” i després ha donat ja la nota 

negativa, però, clar, la primera cosa ha volgut passar-la de puntetes. Hi ha hagut una millora en 

les dades de la delinqüència que no és una cosa de l’Ajuntament, és una cosa de l’Ajuntament 

conjuntament amb la policia local, amb la policia nacional amb la Guàrdia Civil i que intentem 

tindre entre tots una bona actuació i, si m’apura, també gràcies a Protecció Civil, a la Guàrdia 

Rural, que també aporten en positiu. 

Ha dit vivenda, que no s’ha fet res en vuit anys, jo crec que no es va fer prou, una cosa 

no lleva l’altra, i de fet en el Ple aprovem diverses mocions demanant-ne més, però és cert que 

almenys va haver-hi 75 vivendes de parc públic més per a donar una solució a les més de trenta 

famílies que eren allí, però a més per a guanyar unes altres trenta i escaig que es poden destinar 

a persones i, de fet, crec que hui dia continuem sent la gran ciutat amb major nombre per càpita 

de vivendes públiques, la qual cosa, doncs, està bé, però per a nosaltres és insuficient perquè 

per descomptat les polítiques han de ser més en grans. 

I aniré tancant dient que aquest és un debat que val la pena en el que hem de reflexionar. 

Per a nosaltres hi ha eixos importants que ens marquem i que en alguns creiem que hem avançat 

més. L’ocupació és alguns d’ells. Pensem que sí que s’ha portat inversió, deduïsc per la falta de 

comentaris dels partits de l’oposició que en això almenys, s’està fent una bona gestió, no de 

l’Ajuntament ni de mi com a persona, sinó de tots els agents socials i ací també de la Generalitat. 

Crec a més que hem de continuar avançant en sostenibilitat i en igualtat, jo sé que als senyors 

de VOX eixa perspectiva nostra no acaben d’estar d’acord, però per a nosaltres és una marca 

important d’aquest equip de govern i continuarem apostant en eixa línia, tant en medi ambient 

com també en sostenibilitat, en l’econòmic, en benestar social, en igualtat pensant que el gènere 

no siga una barrera, però també que les minories no troben determinats problemes i, per 

descomptat, crec que l’assignatura pendent és la vivenda, nosaltres tenim cinc mesures en 

marxa, però creiem que hem de continuar treballant molt més i el nostre compromís és continuar 

fent-ho. També buscarem col·laboració d’altres administracions, ja li he demanat als portaveus 

que tinguem la flexibilitat d’intentar donar resposta per a eixe 4 de novembre amb el que ens 

ha demanat la Generalitat, de les dues parcel·les per a les 200 vivendes. També hem tingut 

converses amb el Ministeri de Vivenda per a intentar veure quines possibilitats hi ha i nosaltres 

per descomptat no ens resignem. Crec que el moment que viu la ciutat és un moment complex, 

però alhora crec que podem dir amb orgull que hi ha altres ciutats que ens transmeten que tant 

de bo estigueren en la situació de Sagunt. I això és una cosa positiva, és una cosa que ens 

permeten dir que Sagunt està en el mapa, és una cosa que no ha passat de manera gratuïta sinó 

que ha vingut del treball tant d’anteriors legislatures, com de sindicats, d’ASECAM, de les 

diferents empreses per a poder arribar ací i ara el que toca és continuar fent passos per a explotar 

al màxim el nostre potencial pensant sempre en eixe benestar per a la ciutadania. Agrair-vos la 

conversa que hem mantingut hui. Nosaltres ens emportem tots els comentaris a casa per a poder 

continuar analitzant i a continuar. Moltes gràcies.” 

 

 I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la Presidència clou la sessió a les 22 hores i 

17 minuts, de tot això, com a secretari general, en done fe. 
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